

အဖော်နည်းသော၊ များသောဥစ္စာရှိသောကုန်သည်ကြီးသည် ဘေးအန္တရာယ်များသောခရီးကို ရှောင်ကြဉ်သကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ အသက်ရှင်လိုသောသူသည် လတ်တလောသေစေတတ်သောအဆိပ်ကို ရှောင်ကြဉ်သကဲ့သို့လည်းကောင်း ပညာရှိသည် မကောင်းမှုကို ရှောင်ကြဉ်ရာ၏။

ပါပဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၂၃)

### မြောက် ယနေ့ ဖတ်စရာ



အမျိုးသားပြတိုက်(ရန်ကုန်)တွင် ရှမ်းစော်ဘွားကြီးများ၏ ရှားပါးဝတ်စုံပြပွဲ ခင်းကျင်းပြသ

စာမျက်နှာ >> ၄



ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ဆံရစ်ဝိုင်းတို့ ကျေးရွာ၌ ရွှေညာမြေဓာတ်ပုံပွဲတော် ကျင်းပ

စာမျက်နှာ >> ၅

စက်သုံးဆီများ သင့်တင့်သော ဈေးနှုန်းဖြင့် ဖြန့်ဖြူးနိုင်ရန် ဒေါ်လာ သန်း ၂၀၀ ကျော် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသွားမည်

စာမျက်နှာ >> ၉

အမေရိကန်နှင့်အီရန်အကြား ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဇီအာဘေး စေ့စပ်ညှိနှိုင်းမည်

စာမျက်နှာ >> ၁၂



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသအတွင်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများမြှင့်တင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

## နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသအတွင်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

### ဒေသနှင့် အကိုက်ညီဆုံးသော စီမံချက်နှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ရမည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၉  
နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသအတွင်း အထူးကိစ္စရပ်အနေဖြင့် တိုးချဲ့ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်း၊ အာဟာရဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း၊ မိခင်နှင့်ကလေးကျန်းမာရေး၊ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေး၊ ကျောင်းကျန်းမာရေးနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေးညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မုံရွာမြို့၌ ကျင်းပသည်။  
ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက အဖွင့်အမှာစကား

ပြောကြားရာတွင် ဝေးလံပြီးသွားလာရခက်ခဲသော စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသရှိ လေရိုး၊ လဟယ်နှင့်နန်းယွန်းမြို့နယ်အတွက် အမှန်တကယ်လိုအပ်လျက်ရှိပြီး လက်တွေ့မြေပြင်အခြေအနေတွင် ပြုလုပ်နိုင်မည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများကို နိုင်ငံတကာအစိုးရမဟုတ်သောအဖွဲ့အစည်းများ၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပိုမိုထိရောက်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေးဆောင်ရွက်ခြင်းမှာ ဆေးပညာကျင့်ဝတ်များနှင့်အညီဖြစ်ပြီး ထိုသို့ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ယခုညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသည် အရေးကြီးပါကြောင်း။  
စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ၁၃

<h3>မှတ်သုံးလေ အားကောင်းနေ</h3> <p>(ဇွန် ၉ ရက် ၂၀၁၉ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်)</p>	<p>ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တောင်ပိုင်းတို့တွင် မှတ်သုံးလေ အားကောင်းနေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် မှတ်သုံးလေ အားအနည်းငယ်မှ အားအသင့်အတင့်ရှိနေသည်။</p>	<p>နောက်နှစ်ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးပိုလာနိုင်သည်။</p> <p>မိုး/ဇလ</p>
--	--	---

မြန်မာ့

အခွင့်အလမ်းများနှင့် တိုးတက်မှုတက်လှမ်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဇွန်လ ၁ ရက်နေ့မှ ၇ ရက်နေ့အထိ ချက်သမ္မတနိုင်ငံနှင့် ဟန်ဂေရီနိုင်ငံတို့သို့ အလုပ်သဘောခရီးသွားရောက် ခဲ့ပြီး နှစ်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များနှင့်တွေ့ဆုံကာ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ချစ်ကြည် ရင်းနှီးသောဆက်ဆံရေး၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ ကုန်သွယ်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံ ပြည်သူများအကြား ထိတွေ့ဆက်ဆံရေး စသည့် ကဏ္ဍပေါင်းစုံဖြင့်တင် ဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စများကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့သည်။

ဥရောပတိုက်မှ ချက်သမ္မတနိုင်ငံနှင့် ဟန်ဂေရီနိုင်ငံတို့သည် မြန်မာ နိုင်ငံနှင့် ရှေးအစဉ်အဆက် ရင်းနှီးဆက်ဆံမှုများရှိခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ မြန်မာ နိုင်ငံသည် နိုင်ငံတကာနှင့်ထိတွေ့ဆက်ဆံရာ၌ အနောက်နိုင်ငံများနှင့် ပတ်သက်၍ စိန်ခေါ်မှုများစွာရှိခဲ့သည်။ အထူးသဖြင့် ၂၀၁၂ ခုနှစ်က စတင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတကာ၏ အာရုံစိုက်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးတစ်ခုတည်းကို ဇောင်းပေး၍ ဖိအားအမျိုးမျိုးပေးခဲ့ကြသည်။ မြန်မာပြည်သူများ ရာစုနှစ်တစ်ဝက် ကျော်ကြာ မျှော်လင့်ချက်များ၊ လိုအပ်ချက်များကိုမူ စိတ်ဝင်စားမှု နည်းပါး ခဲ့သည်။

ထို့ကြောင့် ပြည်သူ့အစိုးရအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ပေးနေသလို ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံးရှိ ပြည်သူ လူထု၏လိုအပ်ချက်များကို အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့်ပတ်သက်၍ မည်သို့ပင်ရှိသည်ဖြစ်စေ ပြည်သူ့အစိုးရက ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ နေရပ်စွန့်ခွာ သွားသူများ ပြန်လည်လက်ခံနေရာချထားရေးတို့ကို တစိုက်မတ်မတ် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံ၏ မှန်ကန်သောဆောင်ရွက်ချက် များကို နိုင်ငံအများစုအနေဖြင့် နားလည်သဘောပေါက်လာကြပြီ ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် အာရုံစိုက်မှုများခဲ့သော နိုင်ငံများအနက် ဥရောပနိုင်ငံများမှာ မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် နားလည်မှုရှိပြီဖြစ်၍ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများ၊ ကူညီဆောင်ရွက်မှုများ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ တစ်နှစ်ထက် တစ်နှစ် ပိုမိုတိုးတက်လာသည်ကိုတွေ့ရသည်။ ယခု နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ အလုပ်သဘောခရီးသွားရောက်ခဲ့သည့် ချက်သမ္မတ နိုင်ငံနှင့် ဟန်ဂေရီခရီးစဉ်တွင် မူလရှိပြီးဖြစ်သော နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ ကုန်သွယ်မှု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပြန်လည်အသက်ဝင် ကာ ရှေ့ဆက်၍ လုပ်ငန်းများတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်တော့မည်ဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာစီးပွားရေးတွင် အဓိကကျသည့် ဥရောပနိုင်ငံများသည် မြန်မာ နိုင်ငံတွင်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပိုမိုတိုးချဲ့လာသည်။ ဥရောပနိုင်ငံများနှင့် ကုန်သွယ်မှုပမာဏသည် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၂၇ ဘီလီယံရှိရာမှ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂ ဒသမ ၀၇ ဘီလီယံဖြစ်လာပြီး မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဥရောပနိုင်ငံများ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစုစုပေါင်းတန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆ ဒသမ ၀၇ ဘီလီယံရှိနေပြီဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ ဥရောပခရီးစဉ်အတွင်း မြန်မာ နိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရာတွင် ပြည်သူ့အစိုးရ၏ ပြုပြင် ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို အသိပေးရှင်းလင်းပြော ကြားခဲ့ပြီး ချက်သမ္မတနိုင်ငံ ပရဂျင်မြို့၌ မြန်မာနိုင်ငံသံရုံးကို နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ကိုယ်တိုင် ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်မှုတို့သည် နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ဆက်ဆံရေးကို ပိုမိုတိုးတက်မြှင့်တင်နိုင်စေမည် သမိုင်းမှတ်တိုင်တစ်ခုဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် သွားရောက်ခဲ့သည့် အဆိုပါခရီးစဉ်များသည် နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများ ထိတွေ့ဆက်ဆံရေး၊ နှစ်နိုင်ငံစီးပွားရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ကိစ္စများကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အခွင့်အလမ်းကောင်းများ ပိုမိုတိုးတက်ရရှိ၍ အောင်မြင်မှုများသို့ ပိုမိုတက်လှမ်းနိုင်မည့် ခရီးစဉ်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

မြန်မာညနေခင်းခရီးသွားမြှင့်တင်ရေးပွဲ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ ဆိုးလ်မြို့၌ ကျင်းပ



ဆိုးလ် ဇွန် ၉

ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပံ့ပိုး ကူညီမှု၊ မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်၏ စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုနှင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံရုံး၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် မြန်မာ ညနေခင်းခရီးသွားမြှင့်တင်ရေးပွဲကို ဇွန် ၈ ရက် ညနေပိုင်းတွင် ဆိုးလ်မြို့ရှိ Coex ၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ကိုရီးယားသမ္မတ နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးသန့်စင်၊ မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသက်လွင်တို့၊ မြန်မာ - ကိုရီးယား ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။

မြှင့်တင်နိုင်ခဲ့

ခရီးသွားမြှင့်တင်ရေးပွဲတွင် သံအမတ်ကြီး ဦးသန့်စင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။ အခမ်းအနားတွင် မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုအကများဖြင့်

ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ပြီး မြန်မာအစားအသောက် များဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံကျွေးမွေးကာ မြန်မာခရီးစဉ် ဒေသများကို မြှင့်တင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လာရောက်ကြည့်ရှု

Korea World Travel Fair ခရီးသွားပြပွဲ ကို နှစ်စဉ် ဆိုးလ်မြို့၌ ကျင်းပခဲ့ရာ မြန်မာနိုင်ငံ ပြခန်းသို့ စိတ်ဝင်တစားလာရောက်ကြည့်ရှုကြ

သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ကိုရီးယားခရီးသွားများကို စီဇာကင်းလွတ်ပေးပြီးနောက် လစဉ် ၉၀ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်နေကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာခရီးစဉ်ဒေသ အကောင်းဆုံးဆွဲဆောင် နိုင်မှု ဒုတိယဆုကို နိုင်ငံပေါင်း ၃၀ ကျော်တွင် မြန်မာနိုင်ငံပြခန်းက ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ပြန်တန်ဆာမြို့ရှိ သီတဂူစက္ကနာဒါနဆေးရုံကြီး၌ သုံးရက်အတွင်း မျက်စိဝေဒနာရှင် ၂၁၃ ဦးအား အခမဲ့ခွဲစိတ်ကုသပေးခဲ့

ညောင်လေးပင် ဇွန် ၉

သီတဂူဆရာတော်ကြီးတည်ထောင် ထားသော ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဆရာဝန်ကြီး ပါမောက္ခဒေါက်တာ ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ပြန်တန်ဆာ မြို့ရှိ သီတဂူစက္ကနာဒါနဆေးရုံတော်

ကြီး၌ သီတဂူမျက်စိအထူးကုအဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် မျက်စိအထူးကု ဆရာဝန်ကြီး ပါမောက္ခဒေါက်တာ မြအောင် ဦးဆောင်သော မျက်စိ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ အဖွဲ့က

ဇွန် ၆ ရက်မှ ၉ ရက်အထိ စာရင်းပေး မျက်စိဝေဒနာရှင် ၇၁၄ ဦးမှ ခွဲစိတ်မျက်စိဝေဒနာရှင် ၂၁၃ ဦးအား အခမဲ့စမ်းသပ်ခွဲစိတ်ကုသပေးနိုင်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

မျက်စိခွဲစိတ်ကုသရာသို့ သီတဂူ ဆရာတော်ကြီး ကြွရောက်တော်မူ လာပြီး ပြန်တန်ဆာမြို့ ဇေယျအေး တောရ(အင်းပိုင်း)ဆရာတော်ကြီး၏ အနီးကပ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် များ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြန် တန်ဆာမြို့မှ ရွှေစာမြေပရတိတအဖွဲ့ ဝင်များ၊ အခြားလူမှုရေးအဖွဲ့အစည်း များ၊ သီတဂူမျက်စိဆေးရုံအုပ်ချုပ်မှု အဖွဲ့ဝင်များက ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင် ရွက်ပေးခဲ့ကြသည်။



မျက်စိခွဲစိတ်ရက်အတွင်း ရန်ကုန် မြို့ မြတ်မေတ္တာမွန်ကမ္မဏီလီမိတက် နှင့် စေတနာရှင် အလှူရှင်များ စုပေါင်း၍ အလှူငွေများ လှူဒါန်း ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နေလင်း (ညောင်လေးပင်)

QR code and MYANMAR Digital News Presented by NPE www.ndn.gov.mm

မြန်မာ့ - စာတည်းများချုပ် - ဦးဝင်းရွှေ
စာတည်းများ - ဦးဝင်းနိုင်
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ
သတင်းထောက်များ - ဘာသာပြန်စာတည်းများ - အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ -
ဦးမြင့်စိုး၊ ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဒေါ်သီသီမင်း
အယ်ဒီတာများ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးကိုမင်း၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဉာ၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဦးအေးမင်းသူ
ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း

# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ လူထုဖြန့်ဖြူးဥယျာဉ်များ၊ သစ်တောစိုက်ခင်းများနှင့် ဆင်စခန်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၉

သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်းသည် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မိတ္ထီလာမြို့နယ် အပူပိုင်းဒေသစိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးဦးစီးဌာနက မှန်တိုင်ကြိုးပိုင်းအကွက်အမှတ် ၄၊ ၅ အတွင်း စိုက်ပျိုးထားရှိသည့် ကျေးရွာသုံး စိုက်ခင်း ၅၀ ဧက ရှင်သန်အောင်မြင်မှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဒဟတ်ပင်များကို ပင်ပူးခွာကိုင်ချိုင်ခြင်းဆောင်ရွက်၍ အနီးဝန်းကျင်ရှိ အကျိုးပြုကျေးရွာများအား ထင်းဝေငှခြင်းဆောင်ရွက်ရန်၊ အပူရှိန်ပြင်းထန်မှုကြောင့် ပျက်စီးခဲ့ရသည့် သစ်ပင်များကို သက်တမ်းတူအပင်များဖြင့် ပြန်လည်ဖာထေးစိုက်ပျိုးဆောင်ရွက်ရန်၊ စိုက်ခင်းရှင်သန်ကြီးထွားမှုကို စံကွက်များချမှတ်၍ စာရင်းကောက်ယူခြင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ဌာနလုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် မှတ်တမ်းများကိုလည်း စနစ်တကျထိန်းသိမ်းထားရှိရန်၊ စိုက်ခင်းတာဝန်ခံများ အလုပ်လွှဲပြောင်းရာတွင်လည်း ဆောင်ရွက်ပြီးလုပ်ငန်းနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများကို တိတိကျကျ လွှဲပြောင်းဆောင်ရွက်ရန်တို့ကို မှာကြားသည်။



တစ်ခုဖြစ်သည့်အတွက် ရေရှည်တည်တံ့အောင် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရန်၊ ပူပြင်းခြောက်သွေ့သောဒေသဖြစ်သည့် အတွက် မိုးရွာသွန်း၍ မြေအစိုဓာတ်ရသည့်နှင့် တစ်ပြိုင်နက် စိုက်ခင်းသစ်စိုက်ပျိုးခြင်း၊ သေပင်ဖာထေးခြင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရှိရန်၊ ရေစီးကြောင်း၊ ချောင်းငယ်၊ မြောင်းငယ်တို့၏ အထက်ဘက်နှင့် ရေဆင်းမည့် တောင်စောင်းနေရာများ၌ နန်းတားတမံငယ်များ ဆောင်ရွက်ထားရှိရန်တို့ကို မှာကြားသည်။

သစ်တောဦးစီးဌာနနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သစ်တောလုပ်ငန်းမြှင့်တင်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အမြစ်ရှည်ပျိုးပင်များ ပျိုးထောင်ခြင်းနည်းပညာကို အပူပိုင်းဒေသစိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးဦးစီးဌာန ပျိုးဥယျာဉ်များတွင်ပါ လက်တွေ့စမ်းသပ်ဆောင်ရွက်ရန်တို့ကို မှာကြားသည်။ ဆက်လက်၍ သောင်ဦးမြို့နယ် အပူပိုင်းဒေသစိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးဦးစီးဌာန ချောက်ဘုရားလှ အမြတ်စမ်းပျိုးဥယျာဉ်ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ ပျိုးစင်တွင် ၁၂ ရာသီလုံး ပျိုးပင်မပြတ်စေရေးအတွက် အထူးစိမ်းပျိုးပင်ကြီးများ ပျိုးထောင်ထားရှိရန်၊ နှစ်ချိုပင်များနှင့် ပျိုးပင်သစ်များဖလှယ်၍ နှစ်ချိုပင်ကြီး

များကို စိုက်ခင်းတည်ထောင်ရာ၌ စိုက်ပျိုးဆောင်ရွက်ရန်တို့ကို မှာကြားသည်။

**ပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်**  
ညနေပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ညောင်ဦးမြင်းမြဲ ကားလမ်းဘေးရှိ ပလင်းကမ်းသာယာဆင်စခန်းအား ရောက်ရှိစစ်ဆေးပြီး စခန်းတာဝန်ခံ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လာရောက်အပန်းဖြေလေ့လာကြည့်ရှုသည့် ပြည်သူများအတွက် ဝန်ဆောင်မှုအပြည့်အဝပေးနိုင်ရေး ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ရမည့် လိုအပ်ချက်များ၊ လေညှင်းခံဆိပ်ခံတံတား တည်ဆောက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် သစ်၊ တိုင်များ စုဆောင်းထားရှိရန်၊ ဆင်ပြတိုက်တည်ဆောက်ခြင်းကို ပွင့်လင်းရာသီအထိ ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်ရေးတို့ကို ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။  
ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် သစ်တောဦးစီးဌာနနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သစ်တောလုပ်ငန်းမြှင့်တင်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ဒေသခံပြည်သူအစုအဖွဲ့ပိုင် စိုက်ခင်းအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ယခုနှစ်အပူဒဏ်ကြောင့် သေကျေပျက်စီးသည့် အပင်များအား ဖြည့်စွက်ပြန်လည်စိုက်ပျိုးရန်အတွက် ကွက်ပြည့်ကွင်းနှင့် စစ်ဆေး၍ သေပင်များနေရာတွင် ပန္နက်ရိုက်မှတ်ကာ မြင်သာအောင် ဆောင်ရွက်ထားရန်၊ မိုးရွာသွန်း၍ လုံလောက်သော အစိုဓာတ်ရသည့်နှင့် စိုက်ခင်းသစ်စိုက်ပျိုးခြင်း၊ စိုက်ခင်းဖောင်းဖာထေးခြင်းတို့ တစ်ပြိုင်နက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်သည့် အစီအမံများ ဆောင်ရွက်ထားရှိရန်နှင့် ဝန်ထမ်းများအား စနစ်တကျ တာဝန်ခွဲဝေပေးအပ်ထားရန်တို့ကို မှာကြားခဲ့ပြီး ဒေသခံပြည်သူလူထုနှင့်လည်း ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာတွေ့ဆုံ၍ လိုအပ်သည်များ စီမံဖြည့်ဆည်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## ★ ရှေ့မှ

ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် လက်တွေ့မြေပြင်၌ အမှန်တကယ် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ တိကျစွာထွက်ပေါ်လာရေးနှင့် စနစ်ကျစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လေ့ရှိ၊ လဟယ်နှင့် နန်းယွန်းမြို့နယ်များရှိ ကျေးရွာများ အပါအဝင် နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသအတွင်းရှိ သွားလာရခက်ခဲသော ကျေးရွာများမှ မိမိတို့နိုင်ငံသား ဒေသခံပြည်သူများတွင် ဘာသာစကားမျိုးစုံကွဲပြားလျက်ရှိပြီး ကျန်းမာရေးအသိပညာလည်းနည်းပါးကာ ကာကွယ်နိုင်သည့်ရောဂါများ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း။

### ပူးပေါင်းချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်

နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ကျန်းမာရေးအဆင့်မြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာ စီမံကိန်းများ၊ စီမံချက်လုပ်ငန်းများ များပြားစွာရှိသော်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံ၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့်ဒေသ၏ အခြေအနေအရပ်ရပ်နှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိပါက လက်တွေ့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မည်သို့မျှအောင်မြင်မှုရရှိမည် မဟုတ်ပါကြောင်း၊ ဒေသ၏ ပထဝီအနေအထား၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး၊ ကုန်သွယ်မှု၊ လူမှုစီးပွား၊ ဖွံ့ဖြိုးမှု၊ ဒေသခံများ၏ ကျန်းမာရေး အသိပညာကြွယ်ဝမှု၊ ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အလေ့အထ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုများရရှိမှုနှင့် အသုံးပြုမှု၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးသူများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်နှင့် အရည်အသွေး၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်၊ ဘဏ္ဍာငွေနှင့် ဆေး၊ ဆေးပစ္စည်းကိရိယာများ အပါအဝင် အရင်းအမြစ်များ၊ ဒေသရှိ ပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးအဆင့်အတန်း စသည့်အခြေအနေများကို နောက်ခံထား၍ ဒေသနှင့် အကိုက်ညီဆုံးသော စီမံချက်နှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဆက်သွယ်ပြောဆိုသည့် ဘာသာစကားအမျိုးမျိုး ကွဲပြားလျက်ရှိသည့်

အဆိုပါဒေသရှိပြည်သူများတွင် ရောဂါကာကွယ်ဆေး၊ အာဟာရပြည့်ဝစွာ စားသုံးမှု၊ မိခင် မျိုးဆက်ပွားနှင့် ကလေးကျန်းမာရေး၊ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေး စသည့် ကျန်းမာရေးအသိပညာ ဗဟုသုတများ ရရှိကြွယ်ဝစေရန် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ဝန်ကြီးဌာနတစ်ခုတည်းမှ ဆောင်ရွက်၍မရဘဲ ဒေသတာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေး အစရှိသည့် အထူးအရေးကြီးသည့် ကဏ္ဍများ၏ ပူးပေါင်းချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှုကို ရယူဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

### အောင်မြင်မှုများရရှိမည်

ဒေသရှိ မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာ / ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူးများ၊ ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများနှင့် အခြေခံကျန်းမာရေးပညာရှင်များဖြစ်သည့် ကျန်းမာရေးမှူးများ၊ သားဖွားဆရာမများ၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးကြီးကြပ်ရေးမှူးများ၊ အကြံပြုမှုသည် လုပ်ငန်းစဉ်များရေးဆွဲရာ၌ အထူးအရေးကြီးပါကြောင်း၊ ဒေသတွင် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကုလသမဂ္ဂ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံတကာအစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများ၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ အနေဖြင့် ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိရောက်စွာ ပူးပေါင်းချိတ်ဆက် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အောင်မြင်မှုများရရှိမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့နှင့် နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကို ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများထံ တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်ပြောဆိုခြင်း၊ ပံ့ပိုးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းများဖြင့် အောင်မြင်မှုများရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ထိုနောက် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာဇော်ဝင်းက

နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသအတွင်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများအတွက် အထူးအစီအစဉ်ဖြင့် အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများအား ပံ့ပိုးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို လက်ကမ်းကြိုဆိုပါကြောင်း နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားသည်။  
ဆက်လက်၍ နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသဦးစီးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကာစီရန်းက ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားသည်။

### ပိုင်းဝန်းအကြံပြုဆွေးနွေး

ထိုနောက် Unicef၊ WFP၊ Access to Health Fund၊ မြန်မာကြက်ခြေနီအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးမှူးများအသင်း၊ WHO Country Office၊ PATH၊ CPI၊ Medical Action Myanmar တို့မှ တာဝန်ရှိသူများက လုပ်ငန်းများတွင် ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းပံ့ပိုးမည့် အစီအစဉ်များကို ပြောကြားသည်။  
ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး နံနက်ပိုင်း ဆွေးနွေးအကြံပြုမှုအစီအစဉ်တွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သဘာပတိအဖြစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မွန်းလွဲပိုင်းအစီအစဉ်တွင် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာသာထွန်းကျော်က သဘာပတိအဖြစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကာ တက်ရောက်လာသူများက နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသရှိ လေ့ရှိ၊ လဟယ်နှင့် နန်းယွန်းမြို့နယ်များတွင် တိုးချဲ့ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်း၊ အာဟာရဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း၊ မိခင်နှင့်ကလေးကျန်းမာရေး၊ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေး၊ ကျောင်းကျန်းမာရေးနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေး လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး ပိုင်းဝန်းအကြံပြုဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## ပခုက္ကူမြို့ပြည်သူ့ဆေးရုံရှိ လူနာများအတွက် ၁၁ ကြိမ်မြောက် ဇီဝိတဒါန စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်း

ညောင်ဦး ဇွန် ၉  
ညောင်ဦးမြို့နယ် မြင်းကပါကျေးရွာ မြတ်စေတနာ သွေးလှူရှင်အသင်းမှ အသင်းသားများက ဇွန် ၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ပခုက္ကူမြို့ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ သွားရောက်ပြီး ၁၁ ကြိမ်မြောက် ဇီဝိတဒါန စုပေါင်း

သွေးလှူဒါန်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
**စုပေါင်းလှူဒါန်းပေး**  
ပခုက္ကူမြို့ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွင် ဆေးဝါးကုသမှုခံယူနေသည့်လူနာများ သက်ရှည်ကျန်းမာစွာ နေထိုင်သွားနိုင်ရေးအတွက် ဇီဝိတဒါန စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းရာတွင်

ညောင်ဦးမြို့နယ် မြင်းကပါကျေးရွာ မြတ်စေတနာ သွေးလှူရှင်အသင်းသားများက အေသွေး ၁၃ လုံး၊ ဘီသွေး ၁၀ လုံး၊ အိုသွေး ၁၅ လုံး၊ အေဘီသွေး တစ်လုံး စုစုပေါင်း သွေးပုလင်း ၃၉ လုံးအား ဇီဝိတဒါနအဖြစ် ၁၁ ကြိမ်မြောက် တပျော်တပါး စုပေါင်းလှူဒါန်းပေးခဲ့ကြ

သည်။ သွေးလှူဒါန်းရာတွင် လိုအပ်သည်များကို ပခုက္ကူမြို့ သွေးလှူဘဏ်အသင်းမှ တာဝန်ရှိသူများက ပိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း ညောင်ဦးမြို့နယ် မြင်းကပါကျေးရွာ မြတ်စေတနာ သွေးလှူရှင်အသင်းမှ အသင်းဝင် ဦးဝင်းမင်းထွန်းထံမှ သိရသည်။

ရဲဝင်းနိုင်(ညောင်ဦး)

# အမျိုးသားပြတိုက်(ရန်ကုန်)တွင် ရှမ်းစော်ဘွားကြီးများ၏ ရှားပါးဝတ်စုံပြပွဲ ခင်းကျင်းပြသ

ရန်ကုန် ဇွန် ၉  
သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ရှေးဟောင်း သုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာန အမျိုးသား ပြတိုက်(ရန်ကုန်)တ ကြီးမှူးကျင်းပသော ရှမ်းစော်ဘွားကြီး တို့၏ ရှားပါးဝတ်စုံပြပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ပိုင်းက ပြည်လမ်းရှိ အမျိုးသားပြတိုက် (ရန်ကုန်)၌ ကျင်းပ သည်။

### တက်ရောက်

အဆိုပါပြပွဲသို့ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်၊ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်း၊ သာသနာရေး နှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်း၊ သံတမန်အရာရှိကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၊ ရှမ်းစော်ဘွားမျိုးနွယ်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်က တစ်ခေတ်တစ်ခါက မြန်မာနိုင်ငံသမိုင်းတွင် အထင်အရှားရှိ ခဲ့ပြီး မျက်မှောက်ခေတ် လူငယ်၊ လူရွယ်၊ လူလတ်ပိုင်းများ လက်လှမ်းမီခြင်းမရှိခဲ့သည့် နယ်မြေဒေသအသီးသီးမှ ရှမ်းစော်ဘွားတို့၏ ရှားပါးသည့် ဝတ်စားဆင်ယင်မှုနှင့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို ယခုပွဲတွင် မြင်တွေ့ခွင့်ရရှိ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လူမျိုးတစ်မျိုး၏ ယဉ်ကျေးမှုအဆင့် အတန်းကိုလေ့လာရာတွင် ထိုလူမျိုး၏ ဝတ်စားဆင်ယင် ထုံးစံ၊ စကား၊ စာပေယဉ်ကျေးမှု ရိုးရာဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ် အလာ၊ တူရိယာပစ္စည်းနှင့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို လေ့လာခြင်းအားဖြင့် အကဲဖြတ်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုပြပွဲမျိုး ကျင်းပပေးခြင်းအားဖြင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုး တစ်မျိုးအနေဖြင့် မိမိတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုကို မြတ်နိုး တန်ဖိုးထားသည်စိတ်၊ ထိန်းသိမ်းလိုသည့်စိတ်များ တိုးပွား လာစေရန်သာမက ရှမ်းလူမျိုးအများစုနေထိုင်ရာဒေသ ရှိ ပြတိုက်များတွင် ခင်းကျင်းပြသနိုင်ပါကလည်း ကမ္ဘာ လှည့်ခရီးသွားများကို ဆွဲဆောင်နိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းရရှိ နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဂုဏ်ပြုစကားပြောကြားသည်။

### အဖွင့်အမှာစကားပြောကြား

ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်းက ယနေ့ပြပွဲသည် မိမိတို့လူမျိုးများအတွက် အလွန်ဂုဏ်တက်စေသည့် ပွဲတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခု



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ရှမ်းစော်ဘွားကြီးများ၏ ရှားပါးဝတ်စုံများ ပြသထားမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြစဉ်။

ကဲ့သို့ပွဲမျိုး နိုင်ငံမှာရှိနေသည့် တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ ယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးတမ်းဘာသာစကားများကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ပြီး အများပြည်သူသိရှိအောင် ဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးပေါင်းစုံ စုဝေးပြီး နေထိုင်ကြခြင်းကြောင့် မိမိတို့ အားလုံးသည် ပြည်ထောင်စုကြီးအတွင်း တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး လက်တွဲပြီး ချစ်ခင်စွာဖြင့် ပြည်ထောင်စုကြီးကို ဆက်လက်တည်တံ့ခိုင်မြဲအောင် ရပ်တည်ဆောင်ရွက် ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ ယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးတမ်းစဉ်လာများကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန် အတွက် မိမိတို့နိုင်ငံတွင် နေထိုင်ကြသည့် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံ သားအားလုံးတွင် တာဝန်ရှိကြောင်း၊ အခုဆိုလျှင် ရှမ်း တိုင်းရင်းသားများ၏ နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော်ကာလက ဝတ်စားဆင်ယင်ခဲ့သည့် အဝတ်အစားများကို စနစ်တကျ မှတ်တမ်းတင်ပြီး ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှုတစ်ခုကို ပြုနိုင် ခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းသည် အလွန်ကောင်းမြတ်သည့် လုပ်ငန်း စဉ်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်ဆက်စကား ပြောကြား သည်။

ယင်းနောက် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီး

ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်းက ရှမ်းစော်ဘွားများ၏ ရှေးခေတ်ဝတ်စုံများကို နောင်ခေတ်လူငယ်များအထိ ကြည့်ရှုလေ့လာခွင့်ရစေရန်အတွက် ပိုမိုကြံ့ခိုင်မှုရှိရေး၊ ခေတ်မီနည်းပညာရပ်များဖြင့် ပိုးမွှားများကင်းစင်ပြီး သန့်ရှင်းစေရန်၊ တာရှည်ခံနိုင်အောင် ထိန်းသိမ်းထားနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ပြီး ပြင်သစ်နိုင်ငံသို့ ခေတ္တပို့ဆောင်ရွက်လိုကြောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာနသို့ ၂၀၁၆ ခုနှစ်က ကမ်းလှမ်းလာခဲ့သည့် အချိန်မှစတင်ပြီး ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသား ပြတိုက်ဦးစီးဌာနမှ ပညာရှင်များကို ညောင်ရွှေယဉ်ကျေးမှု ပြတိုက်တွင် ပြသထားသောစော်ဘွားကြီးများနှင့် အခြား အဆင့် ဝတ်စုံများ၏ ပျက်စီးယိုယွင်းမှုများကို သွားရောက် စစ်ဆေးထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် ၂၀၁၇- ၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီး ဌာနနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့က ရန်ပုံငွေကျခံ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ညောင်ရွှေမြို့ရှိ ဆရာ တော်ကြီးများ၊ ဟော်နန်းထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အသင်းအဖွဲ့ များနှင့် ညှိနှိုင်းတိုင်ပင်ပြီး ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများကို

ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါ ကြောင်း၊ ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်မှုမှာ တစ်နှစ်နှင့်သုံးလ ကြာမြင့်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပြီး ညောင်ရွှေယဉ်ကျေးမှုပြတိုက်သို့ ပြန်လည်မပို့ဆောင်မီ အများပြည်သူ လေ့လာကြည့်ရှုနိုင်ရန် အဆိုပါပြပွဲကို ပြသခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း အဖွင့်အမှာစကားပြောကြား သည်။

### ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများပေးအပ်

ယင်းနောက် ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသား ပြတိုက်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်ဦးလွင် က ပြပွဲကျင်းပခြင်းနှင့် ရည်ရွယ်ချက်ကိုလည်းကောင်း၊ အမျိုးသားပြတိုက်(ရန်ကုန်) ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်နန်း လောင်ငင်းက ရှမ်းစော်ဘွားကြီးများ၏ ဝတ်စုံထိန်းသိမ်း မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရှမ်း စော်ဘွားကြီးများ၏ ရှားပါးဝတ်စုံများ ပြပွဲကျင်းပရာတွင် ပံ့ပိုးကူညီခဲ့ကြသော အလှူရှင်များအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း လွှာများပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြ သူများသည် ပြပွဲအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

နှစ်ပေါင်းရာကျော်ရှိ ညောင်ရွှေစော်ဘွားကြီးများ၏ ရှားပါးဝတ်စုံများဖြစ်သည့် ကတ္တီပါတရိုက်ကိတ်၊ ချည်ထည်၊ ပိုးထည်များပေါ်တွင် အလှဆင်ထားသည့် ရွှေချည်ထိုး၊ ပန်းထိုးလက်ရာများပါဝင်သော ဝတ်စုံ ၃၀ ကို ဇွန် ၉ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ နံနက် ၉ နာရီခွဲမှ ညနေ ၄ နာရီခွဲအထိ အမျိုးသားပြတိုက်(ရန်ကုန်)တွင် နေ့စဉ်အခမဲ့ပြသသွား မည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ဝတ်စုံများကို ညောင်ရွှေယဉ်ကျေးမှုပြတိုက်မှ ရန်ကုန်သို့ သယ်ဆောင်ကာ အမျိုးသားပြတိုက်မှ ခေတ်မီ နည်းပညာဖြင့် ပထမဆုံးအကြိမ် လျှော်ဖွပ်ပြုပြင်ခဲ့ပြီး အများပြည်သူများ လေ့လာကြည့်ရှုနိုင်ရန်၊ ကမ္ဘာလှည့် ခရီးသွားများ လေ့လာကြည့်ရှုနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ပြသခြင်း ဖြစ်သည်။ ပြပွဲကာလပြီးဆုံးပါက အဆိုပါဝတ်စုံများကို ညောင်ရွှေယဉ်ကျေးမှုပြတိုက်တွင် ပြသထားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## ပန်းတနော်၌ ကောင်းမွန်သော တိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေးကျင့်စဉ် သင်တန်းဖွင့်လှစ်

ပန်းတနော် ဇွန် ၉  
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပန်းတနော်မြို့နယ် ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသ ရေးဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ ကောင်းမွန်သော တိရစ္ဆာန် မွေးမြူရေးကျင့်စဉ် (GAHP) သင်တန်းကို ဇွန် ၇ ရက် က ဒေါ်ဝါးကျေးရွာအုပ်စု ကျိုတုံးကလေးကျေးရွာတွင် ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဒေသခံပြည်သူများ ကောင်းမွန်သောတိရစ္ဆာန် မွေးမြူရေးကျင့်စဉ်များကို လက်တွေ့အကောင်အထည် ဖော် ကျင့်သုံးနိုင်ရန်နှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းမှ မိသားစု ဝင်ငွေများ တိုးပွားလာစေရန်ရည်ရွယ်၍ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်သိန်းမြင့်က မွေးမြူရေးနှင့်ပတ်သက်သည့် ကူးစက်ရောဂါကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် မွေးမြူရေးပညာပေး သင်ခန်းစာများကို သင်ကြားပို့ချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါသင်တန်းသို့ ကျိုတုံးကလေးကျေးရွာမှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ စုစုပေါင်း ၄၀ တက်ရောက် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်မြို့ကျော်(ပြန်/ဆက်)

## မူခင်းစီမံခန့်ခွဲမှု အစီအစဉ်သင်တန်းဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇွန် ၉  
ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် မူခင်းစီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်နှင့် USAID PRLM တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် မူခင်းစီမံခန့်ခွဲ မှု အစီအစဉ်သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် အရှေ့ပိုင်းခရိုင် တရားရုံး၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးလှအေးက တရား စီရင်ရေးမဟာဗျူဟာစီမံကိန်း ၂၀၁၈-၂၀၂၂ မဟာဗျူဟာ လုပ်ငန်းနယ်ပယ် ၅ တွင် ထိရောက်သော မူခင်းစီမံခန့်ခွဲ မှုနှင့် တရားရုံးက ဆောင်ရွက်သော အထူးမူခင်းကိစ္စရပ် တို့ကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရန် ဖော်ပြထားကြောင်း၊ မူခင်း စီမံခန့်ခွဲမှု အစီအစဉ်ကို အသုံးပြုခြင်းဖြင့် မူခင်းများတွင် အငြင်းပွားမှုများကို မျှတစွာဖြေရှင်းရန်၊ မူခင်းများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ စစ်ဆေးစီရင်နိုင်ရန်၊ လက်ကျန် အမှုများနှင့် ကြန့်ကြာနေသည့်မူခင်းများ လျှော့ချရန် ဖြစ်ကြောင်း၊ တရားရုံးများအပေါ် ပြည်သူလူထု ယုံကြည် ကိုးစားမှုမြှင့်တင်ရန် ရည်ရွယ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မူခင်းစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုတရားစီရင်ရေး ကြီးကြပ်မှုမှူးမှ ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ် ဒေါ်တင်နွယ်စိုးက သင်တန်းတွင် မူခင်းစီမံခန့်ခွဲမှု



ဆိုင်ရာနှင့် ကနဦးဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များ၊ မူခင်း စီမံခန့်ခွဲမှုအစီအစဉ်၏ ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်နှင့် လုပ်ငန်း စဉ်အဆင့်ဆင့်၊ မူခင်းစီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း ပုံစံအသုံးပြုပုံတို့ကို သင်ကြားပို့ချမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ သင်တန်းဖွင့်ပွဲသို့ ပြည်ထောင်စု တရား လွှတ်တော်ချုပ်ရုံးလေ့ကျင့်ဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီး တရား

ရေးဦးစီးမှူးနှင့် ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်မှ Co-Trainer များ၊ USAID PRLM မှ သင်တန်းဆရာ ဆရာမများ၊ သင်တန်းသား တရားရေးအရာရှိများနှင့် တရားရုံးဝန်ထမ်းများ စုစုပေါင်း ၁၉၁ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ ဇွန် ၈ ရက်မှ ၉ ရက်အထိဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း၊ ဓာတ်ပုံ - ဇော်မင်းလတ်

# ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်း မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် ကွန်ပျူတာပန်းချီပြိုင်ပွဲ ကြည့်ရှုအားပေး

ရန်ကုန် ဇွန် ၉  
ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ် သတင်းအချက်အလက်နှင့် နည်းပညာတက္ကသိုလ်တွင် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် ကွန်ပျူတာပန်းချီပြိုင်ပွဲကို ကျင်းပရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်း တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ယင်းပြိုင်ပွဲကို မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေး ဗဟိုအဖွဲ့ကြီးမှူးကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး ဇွန် ၂၆ ရက်တွင်

ကျရောက်မည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလှည့်သုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကွန်ပျူတာပန်းချီပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိကျောင်းများမှ အခြေခံပညာအထက်တန်း အဆင့်၊ အလယ်တန်းအဆင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၈၀ ကျော် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။ ဆုရရှိသူများအား ဇွန် ၂၆ ရက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလှည့်သုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့တွင် ဆုများချီးမြှင့်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ဆန်းကျော်ဦး (ပြန်/ဆက်)**



# ဝိသာခါဖောင်ဒေးရှင်းမှ ပရဟိတစာသင်ကျောင်း၊ စာကြည့်တိုက်နှင့် ဆေးခန်းဆောက်လုပ်လှူဒါန်းရန် ပရဟိတလှုပ်ရှားမှုပြုလုပ်

မန္တလေး ဇွန် ၉  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမရပူရမြို့ရှိ မြောက်လက်သမားဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းအတွင်း “ဝိသာခါ အမရသုခ” ပရဟိတစာသင်ကျောင်း၊ စာကြည့်တိုက်နှင့် ဆေးခန်းဆောက်လုပ်လှူဒါန်းရန်အတွက် ပရဟိတလှုပ်ရှားမှုအခမ်းအနားကို ဇွန် ၈ ရက် ညနေ ၆ နာရီတွင် မန္တလေးမြို့ Hilton Hotel ၌ ကျင်းပရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၏ဇနီး အမျိုးသမီးကော်မတီ နာယက ဒေါက်တာယုယုမေ တက်ရောက်ကာမုဒိတာစကား ပြောကြားသည်။



အောင်ထက်နှင့် Dancer အဖွဲ့များက သီဆိုဖျော်ဖြေခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ မန္တလေးမြို့တော်ဝန် ဒေါက်တာရဲလွင်နှင့်တာဝန်ရှိသူများ၊ မန္တလေးတိုင်း

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ဝိသာခါဖောင်ဒေးရှင်းအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ လူမျိုးဘာသာမရွေး ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများ အထူးသဖြင့် မိဘမဲ့ကလေးသူငယ်များအတွက် ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ စားဝတ်နေရေး၊ လူမှုရေးနှင့် ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အတွက် ရည်ရွယ်၍ အခြေခံပညာရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းသင်တန်းများ တက်ရောက်ခွင့်ရရှိရေး ပံ့ပိုးမှုအစီအစဉ်များကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်၊ ဘဝရပ်တည်နိုင်ရေးအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိစေရေးတို့ကို အကူအညီပေးရန် အခြားလူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့နည်းစေရေးအတွက် အကူအညီပေးရန်၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့် ဆေးကုသမှုအခက်အခဲတွေ့နေသော အခြေခံပြည်သူများအတွက် အထောက်အကူပြုအကူအညီပေးရန်၊ ရည်ရွယ်ချက်ချင်းတူသော ပြည်တွင်းပြည်ပ လူ့အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ချိတ်ဆက်၍ လူမှုရေးပရဟိတလုပ်ငန်းများကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်နှင့် အတွေ့အကြုံနှင့် အမြင်သဘောတရားများ ဖလှယ်ရန် စသောရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလမှ စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ဝေဖြိုးအောင်(ပြန်/ဆက်)**

# ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ဆံရစ်ဝိုင်းတို့ကျေးရွာ၌ ရွှေညာမြေဓာတ်ပုံပွဲတော် ကျင်းပ

မကွေး ဇွန် ၉  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ဆံရစ်ဝိုင်းတို့ကျေးရွာဖြစ်သည့် ရေပုတ်ကြီးကျေးရွာတွင် မေ ၂၅၊ ၂၆ ရက်များတွင် ရွက်သစ်နု အဆင့်မြင့် လက်ဖက်ခြောက်၏ ပံ့ပိုးမှုဖြင့် ရွှေညာမြေဓာတ်ပုံပွဲတော်ကျင်းပရာ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဓာတ်ပုံပညာရှင် ၁၀၀ ခန့် လာရောက်ပြိုင်ပွဲဝင်ရိုက်ကူးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ “ရေပုတ်ကြီးကျေးရွာမှာရှိတဲ့ ဆံရစ်ဝိုင်းလေးတွေရဲ့ ရှေးအစဉ်အလာ မပျက်ထားရုံဘဲ မြန်မာ့ရိုးရာအနုပညာဖော်ကျူးပြသဖို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့တာပါ။ ဒီပွဲမှာ ရွက်သစ်နုအဆင့်မြင့်လက်ဖက်ခြောက်အနေနဲ့ ပံ့ပိုးကူညီမှု

ပေးဖို့ ဆက်သွယ်လာတဲ့အတွက် ပွဲကြီးကျင်းပနိုင်ခဲ့တာပါ။ ဒီကျေးရွာလေးမှာ အိမ်ခြေ ၂၆၀ ကျော်နဲ့ လူဦးရေ ၃၀၀၀ ခန့်နေထိုင်ပြီး ရှေးအစဉ်အလာမပျက် ဆံရစ်ဝိုင်းလေးတွေ ၇၀၀ ကျော်ရှိပါတယ်။ ဆံရစ်ဝိုင်းလေးများနဲ့ ရွက်သစ်နု အဆင့်မြင့်လက်ဖက်ခြောက်တို့ ပေါင်းစပ်ဖော်ရိုက်ကူးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးဦးဆောင်စီစဉ်သူ ဓာတ်ပုံပညာရှင် ဝင်းဇော်ဦး(မင်းဘူး) ကပြောသည်။ **ဆုပေးပွဲကျင်းပ**  
အဆိုပါ ရွှေညာမြေဓာတ်ပုံပွဲတော်ဆုရွေးချယ်ပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကို ဇွန် ၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် မင်းဘူးမြို့ရွှေဝါဝင်း မင်္ဂလာခန်းမ၌

ကျင်းပရာ ပြိုင်ပွဲဝင်ဓာတ်ပုံပေါင်း ၂၉၅ ပုံ လက်ခံရရှိခဲ့ပြီး ဦးဌေးလွင်(အမရပူရ) L.MPS,F.UMPS ၊ ဦးတင်အောင်မျိုး(ဖလှယ်ဖြူ)၊ ဦးဝင်းဌေး(ရမ္မာဝတီ) P.MPS ၊ ဦးခင်မောင်လွင် L.MPS နှင့် ဦးဇော်ဇော်ဝေ(ဆင်ဖြူကျွန်း) A.MPS တို့က အကဲဖြတ်ရွေးချယ်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမစိုင်းကိုလတ်(မကွေး)၊ ဒုတိယ အောင်မျိုးထွန်း(ရွှေပြည်သာ)၊ တတိယ မျိုးကြီး(အောင်လံ)တို့ကရရှိကာ နှစ်သိမ့်ဆုများအဖြစ် စိုးမိုးအောင် (ပြင်ဦးလွင်)၊ ဝဏ္ဏ (မန်းတက္ကသိုလ်)နှင့် သန်းနိုင်ဦး (ပြန်/ဆက်) တို့က ဆုအသီးသီး ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **သန်းနိုင်ဦး(ခဗ)**





# ဘာသာစုံဂုဏ်ထူးဖြင့်အောင်မြင်ခဲ့သည့် ကျောင်းသားလေး သာသနာ့ဘောင်တွင် အပြီးနေထိုင်မည်ဟု ဆို

**စစ်ကိုင်း ဇွန် ၉**  
ယခုနှစ်ပညာသင်နှစ်တွင် ဘာသာစုံဂုဏ်ထူးဖြင့် အောင်မြင်ခဲ့သည့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ထီးလင်းမြို့နယ်မှ ကျောင်းသားလေး မောင်အောင်ကောင်းဆက် ယခု ရှင်ကုဏ္ဍလ (စစ်ကိုင်းတောင်ရိုးမြစ်ကြောကျောင်းတိုက်) သည် သာသနာ့ဘောင်တွင် ရာသက်ပန် သီတင်းသုံး နေထိုင်ပြီး ပရိယတ္တိစာပေများကို လေ့လာသင်ယူသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ထီးလင်းမြို့နယ်နေ မောင်အောင်ကောင်းဆက်သည် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ပညာသင် နှစ်တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မလှိုင်မြို့နယ်ရှိ မလှိုင် မိသားစု ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်းမှ တက္ကသိုလ် ဝင်စာမေးပွဲကို ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခဲ့ပြီး တက္ကသိုလ် ဝင်အောင်စာရင်းမထွက်ခင် လပိုင်းအလိုမှစတင်၍ သာသနာ့ဘောင်သို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ကြောင်း၊ ယခုအခါတွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ဘာသာစုံဂုဏ်ထူးဖြင့် အောင်မြင်ခဲ့သော်လည်း သာသနာ့ဘောင်တွင် ရာသက်ပန်သီတင်းသုံးနေထိုင်ပြီး ပရိယတ္တိစာပေများကို



လေ့လာသင်ယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သာမဏေ အရှင် ကုဏ္ဍလက မြွက်ကြားသည်။  
“ငယ်ငယ်လေးကတည်းက သင်္ကန်းဝတ်မယ်ဆိုတာ

အိမ်ကလည်းသိတယ်။ ခွင့်လည်း ခွင့်ပြုတယ်။ ဒါပေမယ့် ဆယ်တန်းလေးတော့ ဖြေပါဦးဆိုတော့ ဖြေခဲ့တယ်။ ဆယ်တန်းအောင်စာရင်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး ပျော်တော့ ပျော်

တယ်။ သာသနာ့ဘောင်ကို ဝင်ရတဲ့အကြောင်းအရင်းက ကျေးဇူးဆပ်ချင်လို့ပါ။ ခုလို ၁၀၀၀ ကျော် အနန္တောအနန္တဝါဒါ ပါးရဲ့ ကျေးဇူးတွေကြောင့်ပါ။ အဲဒီကျေးဇူးတွေကို ဆပ်ချင်လို့ တစ်နည်းအားဖြင့် ဘုရားရဲ့ ကျေးဇူးကိုလည်း ဆပ်ချင်လို့ အနန္တောအနန္တဝါဒါ ကျေးဇူးကို ကိုယ်တတ်နိုင်သလောက် ကျေးဇူးဆပ်ရင်း ဒီသာသနာ့ဘောင်ကြီးမှာ နေဖို့ဆုံးဖြတ် ထားတယ်”ဟု သာမဏေ အရှင်ကုဏ္ဍလက မြွက်ကြား သည်။

ဘာသာစုံဂုဏ်ထူးဖြင့် အောင်မြင်ခဲ့သည့် မကွေး တိုင်းဒေသကြီး ထီးလင်းမြို့နယ်မှ မောင်အောင်ကောင်း ဆက်သည် ယခုနှစ် မေ ၆ ရက်မှစတင်၍ သာသနာ့ ဘောင်သို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး လက်ရှိတွင် စစ်ကိုင်းတောင်ရိုး မြစ်ကြောကျောင်းတိုက်၌ ရှင်ကုဏ္ဍလဘွဲ့အမည်ဖြင့် လောကီပညာရပ်များကို စွန့်လွှတ်၍ လောကုတ္တရာ စာပေများအား ဆက်လက်သင်ကြားနေကာ ယောဆရာ တော်ကြီးကဲ့သို့ တိပိဋကဆရာတော်တစ်ပါးဖြစ်အောင် ကြိုးစားသွားမည်ဟု သာမဏေအရှင်ကုဏ္ဍလက ဆက်လက်မြွက်ကြားသည်။ **နိုင်ဇေယျ**



## မြန်မာစာကိုတန်ဖိုးထားစေချင်သည့်အတွက် မြန်မာစာဂုဏ်ထူးရှင်များကို နှစ်သိန်းစီချီးမြှင့်

**ဗျာပုံ ဇွန် ၉**  
၂၀၁၉ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဗျာပုံမြို့ ဝင်းပညာဒါနကျောင်းမှ မြန်မာစာဂုဏ်ထူးရရှိခဲ့ကြသော ကျောင်းသားနှစ်ဦးကို ယင်းကျောင်းမှ မြန်မာစာပြ အငြိမ်း စားကျောင်းဆရာကြီး ဦးအောင်မြင်နှင့်ဇနီး ဆရာမကြီး ဒေါ်ထွေးရီ မိသားစုက ဆုငွေကျပ်နှစ်သိန်းစီကို ဇွန် ၉ ရက်တွင် ပြုလုပ်သည့် ဝင်းပညာဒါနကျောင်း၏ အာစရိယ ပူဇော်ပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲ၌ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်လိုက်ကြောင်း သိရ သည်။

“အခုလို မြန်မာစာဂုဏ်ထူးရှင်တွေကို ဆုချီးမြှင့်ခဲ့ တာ ဒီဆုက ငါကြိုက်မြောက်ဖြစ်ပါတယ်။ ငွေပိုလှနေ လို့တော့ မဟုတ်ဘူး။ ကျွန်တော်တို့ဇနီးမောင်နှံ နှစ်ယောက်စလုံး ပင်စင်စား ကျောင်းဆရာ ဆရာမတွေပါ။ ဒီငွေကိုချွေးနဲ့စာနဲ့ စုဆောင်းထားခြင်းပါ။ စာသင်နှစ် အစကတည်းက တပည့်တွေကို မြန်မာစာဂုဏ်ထူးထွက်ခဲ့ ရင် ဘယ်နှယောက်ထွက်ထွက် ကျပ်နှစ်သိန်းစီချီးမြှင့်မယ်

လို့ အသိပေးခဲ့တယ်။ ဒီနှစ်မှာ ဒီပညာဒါနကျွဲရှင်က နှစ်ယောက်ထွက်လို့ လေးသိန်းချီးမြှင့်လိုက်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံသားတွေ မြန်မာစာကိုလေးစားတန်ဖိုးထား လေ့လာကြိုးစားကြစေချင်တယ်။ တချို့မြန်မာစာကားနဲ့ မြန်မာစာ ကွဲပြားပြား မသုံးတတ်တဲ့ အခြေအနေ မျိုးတွေရှိနေတယ်။ မိခင်ဘာသာစကား၊ မိခင်စာပေဆိုပြီး ပေါ့ပေါ့တန်တန်သဘောမထားဘဲ လေးစားတန်ဖိုးထား စေချင်လွန်းလို့ အခုလို ဆုချီးမြှင့်ရခြင်းဖြစ်ပါတယ်”ဟု အငြိမ်းစားဆရာကြီး ဦးအောင်မြင်က ပြောသည်။

ယခုနှစ်တွင် ဗျာပုံမြို့ရှိ ဝင်းပညာဒါနကျောင်းမှ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၁ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခဲ့ရာ ၄၅ ဦး အောင်မြင်ခဲ့ပြီး နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် နှစ်ဦး၊ တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၂၂ ဦးပေါ်ထွက်ခဲ့ရာ မြန်မာစာဂုဏ်ထူးဆုကို မသဲဆုဝေ (အထက-၃)နှင့် မလမင်းသီရိ (အထကခွဲ၊ အလက-၁) တို့က ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သည်။ **သူဇာနွယ်(ဗျာပုံ)**

## မော်လူးတွင် မိုးခေါင်သဖြင့် တောင်သူများပျိုးကြဲရန်အခက်ကြုံ

**မော်လူး ဇွန် ၉**  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အင်းတော်မြို့နယ် မော်လူးမြို့တွင် မိုးဦးကာလမိုးခေါင်သဖြင့် တောင်သူများပျိုးကြဲရန် ရေလုံ လောက်စွာမရရှိသဖြင့် ကျောက်ဆည်ရေကို အချိုးကျ ခွဲဝေသုံးစွဲနေကြောင်း သိရသည်။

“မိုးမရွာတော့ တောင်သူတွေပျိုးကြဲဖို့ ကျောက်ဆည် ရေကိုခွဲဝေသုံးစွဲနေပါတယ်။ ကျောက်ဆည်ရေခန်းနေလို့ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်အချို့မှာ ရေလုံးဝမလာတော့လို့ သောက် သုံးရေအခက်အခဲရှိနေပါတယ်။ တောတောင်သဘာဝ စိမ့်စမ်းရေတွေက မိုးမရွာလို့ ခန်းခြောက်နေပါတယ်” ဟု မော်လူးမြို့မှ သဘာဝစိမ့်စမ်းရေရရှိရေးကော်မတီ အဖွဲ့ဝင် ဦးတင်ဇွေ (ညိုမင်းထက်)က ပြောသည်။

“ကျွန်တော်တို့အိမ်မှာ သောက်သုံးရေပြတ်လပ် နေပါပြီ။ ကျောက်ဆည်ချောင်းက သဘာဝစိမ့်စမ်းရေ ခန်းခြောက်လို့ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်ရေပေးဝေရေးက ရေပိုက် တွေမှာရေမလာလို့ ရေဒိုင်အိမ်တွေမှာ လာရောက်ခပ်ယူ ရပါတယ်”ဟု မော်လူးမြို့ မင်းဇေယျာရပ်ကွက်မှ

ဦးအောင်စိုးမိုးက ပြောသည်။

မော်လူးမြို့တွင် သောက်သုံးရေအတွက် ကျောက်ဆည်သဘာဝစိမ့်စမ်းရေ ရေပိုက်သွယ်ယူရေးနှင့် ကရင်ရွာစိမ့်စမ်းရေကန်ရေပိုက်သွယ်ယူရေးတို့မှ မြို့ပေါ် ခြောက်ရပ်ကွက်သို့ ရေများပေးဝေလာသည်မှာ နှစ်ပေါင်း ၂၀ ခန့်ရှိပြီ။ ယခုအခါ ပထမအကြိမ် ရေပြတ်လပ်မှုနှင့် ကြုံတွေ့နေရခြင်းဖြစ်သည်။

ယခုနှစ်သည် အပူချိန်လွန်ကဲလာသဖြင့် သဘာဝ တောတောင်မှ စိမ့်စမ်းရေခန်းခြောက်လာခြင်း၊ မိုးရွာ သွန်းမှုမှာလည်း နည်းပါးလာခြင်းကြောင့် ဒေသခံပြည်သူ များအနေဖြင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ကာ လက်ရှိသုံးစွဲနေသော သဘာဝစိမ့်စမ်း ရေများကိုသုံးစွဲရာတွင် စနစ်တကျ ချွေတာသုံးစွဲကြရန်နှင့် သုံးစွဲပြီးပါက ရေပိုက်များကို ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် ရေအလဟဿ မဆုံးရှုံးစေရန် လိုအပ်ကြောင်း သဘာဝ စိမ့်စမ်းရေပေးဝေရေးကော်မတီမှ အသိပေးနှိုးဆော်ထား ကြောင်း သိရသည်။ **နီတိုး**



## သွေးလွန်တုပ်ကွေး ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အဘိဓာန်ဆေးခတ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်

**မြောက်ဦးမြို့**  
မြောက်ဦးမြို့ထဲမှရာဇ်မြို့သစ် ဌာနဆိုင်ရာရုံး လိုင်းခန်းများတွင် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ မဖြစ်ပွားစေရေးအတွက် ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မိခင်နှင့်ကလေးကျန်းမာရေးဌာနမှဝန်ထမ်းများနှင့် မြို့နယ်ကြက်ခြေနီ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပူးပေါင်းပြီး ထမ္မရာဇ်မြို့သစ်ရပ်ကွက် ဌာနဆိုင်ရာရုံးလိုင်းခန်း နေအိမ်များရှိ ရေတွင်း၊ ရေကန်၊ ရေလှောင်ကန်များထဲသို့ အဘိဓာန်ဆေးများ ခတ်ပေးခြင်း၊ ဘုရားပန်းအိုးများတွင် ပိုးလောက်လမ်းများ မကျရောက်စေရန်

ဖုံး၊ သွန်၊ လဲ၊ စစ်ပြုလုပ်ပေးခြင်းများနှင့် အသိပညာပေး ဟောပြောခြင်းများ ပြုလုပ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ကြိုတင် ကာကွယ်ရေးလှုပ်ရှားမှုများကို အပတ်စဉ် တနင်္ဂနွေနေ့တိုင်း မြို့ပေါ်ရပ်ကွက် များသို့ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးဌာနမှ သိရ သည်။

**ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)**  
**ဘားအံခရိုင်၊ ရှမ်းရွာသစ်မြို့**  
ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံခရိုင် ရှမ်းရွာသစ်မြို့တွင် ဇွန် ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက

သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ သည်။

ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရှမ်းရွာသစ်မြို့အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးနိုင်ဝင်း အောင်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ က မြို့ပေါ်လေးရပ်ကွက်ရှိနေအိမ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာရုံးများရှိ ရေသိုလှောင်ကန်များ၊ သောက်ရေတွင်း၊ ရေအိုး၊ ရေစည်၊ ရေတိုင်ကိရိယာများကဲ့သို့ အဘိဓာန်ဆေးခတ်ခြင်း နှင့် သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ အန္တရာယ်များအကြောင်း ပြည်သူများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်သိရှိစေရန် တစ်အိမ်တက်ဆင်း အသိပညာပေးဆွေးနွေး ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ဝေဠု (ပြန်/ဆက်)**

# Brighter Energy နှင့် PTTOR ဆီသိုလှောင်ကန်နှင့် စက်သုံးဆီလက်လီဆိုင်များ အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇွန် ၉

PTT Oil and Retail Business Public Company Limited နှင့် ကမ္ဘောဇအုပ်စုဝင်ကုမ္ပဏီဖြစ်သည့် Brighter Energy Company Limited နှင့် Brighter Energy Retail Company Limited တို့၏ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ဆီသိုလှောင်ကန်နှင့် စက်သုံးဆီလက်လီဆိုင်များ အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက ရန်ကုန်မြို့၊ Lotte Hotel Crystal Ballroom ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး PTT Public Company Limited (PTT) ၏ ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Chansin Treenuchagron၊ PTT Oil and Retail Business Public Company Limited (PTTOR) ၏ ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Auttapol Rerkpiboon နှင့် ဘုတ်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့်စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ် (UMFCCI) ဥက္ကဋ္ဌ နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာသံရုံးမှ သံအမတ်ကြီးများ၊ Brighter Energy မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အထူးဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ကုမ္ပဏီလုပ်ငန်းအကြောင်းကို တက်ရောက်လာသူများအား စီဒီယိုဖြင့် ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် အခမ်းအနားကို စတင်ဖွင့်လှစ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး Ms. Suphatra Srimaitreephithak၊ UMFCCI ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မင်းဝင်း၊ ကမ္ဘောဇအုပ်စု၏ အကြီးတန်းအုပ်ချုပ်မှု



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်း၊ Brighter Energy နှင့် PTTOR ဆီသိုလှောင်ကန်နှင့် စက်သုံးဆီလက်လီဆိုင်များ အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ကမ္ဘောဇအုပ်စုဝင် ကုမ္ပဏီဖြစ်သော Brighter Energy Company Limited နှင့် PTTOR တို့က သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးကြပြီး စက်သုံးဆီလက်လီဆိုင်များ ဆောင်ရွက်သွားရန်အတွက် PTTOR နှင့် Brighter Energy Retail Company Limited တို့က သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့

သိရသည်။

ထို့အတူ စက်သုံးဆီများ လက်လီရောင်းချမည့် PTT Station စက်သုံးဆီဆိုင်ပေါင်း ၇၀ ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်မတိုင်မီ နိုင်ငံအနှံ့အပြားတွင် တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်သွားနိုင်ရန် ရည်မှန်းထားပြီး နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ အရည်အသွေး မှန်ကန်တိကျသော အချိန်အတွယ်နှင့် သင့်တင့်မျှတသော ဈေးနှုန်းတို့ဖြင့် ပြည်သူများအား ရောင်းချသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း။

အဆိုပါ PTT Station စက်သုံးဆီဆိုင်များတွင် Cafe Amazon ကော်ဖီဆိုင်၊ မီနီမတ်၊ ကားအင်ဂျင်ပိုင်ဆွားပစ်၊ ငွေလဲကောင်တာနှင့် အများပြည်သူ နားနေခန်းစသည် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ဝန်ဆောင်မှုများ ပါဝင်မည် ဖြစ်ပြီး ဒေသခံပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားတိုးတက်လာစေရန် ဒေသခံ SME လုပ်ငန်းများဖြင့်လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

PTT Oil and Retail Business Public Company Limited (PTTOR) သည် ထိုင်းနိုင်ငံပိုင် PTT Public Company Limited (PTT) Group ၏ လက်အောက်ခံကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်ပြီး PTT Group ၏ အဓိကအားထားရသော ရေနံနှင့် LPG ဖြန့်ချိရေး ကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်သည်။ PTTOR သည် ထိုင်းနိုင်ငံ ကမ္ဘောဇီးယားနိုင်ငံ၊ လာအိုနိုင်ငံနှင့် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတို့တွင် PTT Station စက်သုံးဆီဆိုင်ပေါင်း ၂၀၀၀ ကျော် ဖွင့်လှစ်ထားပြီးဖြစ်သည်။

ကမ္ဘောဇအုပ်စုသည် နိုင်ငံတော်အတွက် အကျိုးပြုသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ရွေးချယ်လုပ်ကိုင်ခဲ့ရာတွင် ငွေကြေးကဏ္ဍတွင် ဘဏ်လုပ်ငန်း၊ အာမခံလုပ်ငန်း၊ အရင်းအနှီးဈေးကွက်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း (Securities)၊

အသေးစားငွေချေးလုပ်ငန်းစသည် လုပ်ငန်းများတွင် ဦးဆောင်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိပြီး လေကြောင်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု စိုက်ပျိုးရေး၊ သတ္တုတူးဖော်ရေး၊ ကုန်သွယ်ရေး၊ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ နည်းပညာဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

လုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် အလျောက် နိုင်ငံတော်၏ အခွန်ကို ခုနစ်နှစ်ဆက်အများဆုံး ပေးဆောင်ခဲ့သည်။ ပြည်သူနှင့် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၏ လိုအပ်ချက်များအတွက် ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်း မြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းသည် ယနေ့အထိ ငွေကျပ် ၁၅၅ ဘီလီယံ လှူဒါန်းထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“အရင်က ကမ္ဘောဇအုပ်စုပိုင် နီလာရီးမစက်သုံး ဆီဆိုင်တွေကို နိုင်ငံအနှံ့အပြားမှာ ဖွင့်လှစ်ပြီး လက်လီ ရောင်းချခဲ့ရာက ယခုအခါ စက်သုံးဆီကဏ္ဍမှာ နိုင်ငံတော် စီးပွားတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေးနဲ့ အများပြည်သူ သက်သာချောင်ချိရေးအတွက် အဓိကအရေးပါပြီး နိုင်ငံတော် ကလည်း အားပေးအထောက်အကူပြုတဲ့အတွက် လက်လီ အဆင့်ကနေ လက်ကားအဆင့်ကို တိုးတက်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူတွေရဲ့ လိုအပ်ချက် နဲ့အညီ ဝန်ဆောင်မှုအပြည့်အဝပေးနိုင်ဖို့အတွက် Brighter Energy ကုမ္ပဏီကို ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်ရဲ့ မူဝါဒနဲ့အညီ ကမ္ဘာ့အဆင့်မီ PTT အဖွဲ့အစည်းနဲ့ ချိတ်ဆက်ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်” ဟု ကမ္ဘောဇအုပ်စု၏ အကြီးတန်းအုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာ ဦးညိုမြိုင်က ပြောသည်။

သတင်းစဉ်



ဆီသိုလှောင်ကန်လုပ်ငန်း အကျိုးတူဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ကမ္ဘောဇအုပ်စုဝင်ကုမ္ပဏီဖြစ်သော Brighter Energy Company Limited နှင့် PTTOR တို့ သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးကြစဉ်။

ဒါရိုက်တာ ဦးညိုမြိုင်၊ PTT ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Chansin Treenuchagron နှင့် PTTOR ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Auttapol Rerkpiboon တို့က အမှာစကားပြောကြားကြသည်။

ဆက်လက်၍ ဆီသိုလှောင်ကန်လုပ်ငန်း အကျိုးတူ

ကြသည်။ ယခုကဲ့သို့ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ခြင်းကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံးဖြစ်လာမည့် ဆီသိုလှောင်ကန်နှင့် မီးဖိုချောင်သုံးဓာတ်ငွေ့ရည် (LPG) သိုလှောင်ကန်ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် အပြီးတည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း

## ရွှေဘိုမြို့နယ်တွင် ရှေးဟောင်း ပေ/ပုရပိုက်များ ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်

ရွှေဘို ဇွန် ၉

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုမြို့နယ် ဆင်းဝှတ်အနောက်ရွာရှိ ရွှေဗိမာန်ကျောင်းတိုက်ရှိ ရှေးဟောင်း ပေ/ပုရပိုက်များ ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများကို ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာနမှ လာရောက်ဆောင်ရွက်ပေးနေကြောင်း သိရသည်။

ရွှေဘိုမြို့နယ် ဆင်းဝှတ်ကျေးရွာ ရွှေဗိမာန်ကျောင်းတိုက်ရှိ ရှေးဟောင်း ပေ၊ ပိဋကတ် ကျမ်းတော် ၂၀၀ ကျော်၊ ပုရပိုက်ဆေးကျမ်းနှင့် မှတ်စု ကျမ်းတော် ၅၀ ကျော်ကို ဧပြီ ၃၀ ရက်ကစ၍ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်း

သုံးဦးဖြင့် ထိန်းသိမ်းထားသော ပုရပိုက်များ မိုးငွေနှင့် ဖုန်မှုန့်လုံခြုံသော ဝီရိယများနှင့်ထားခြင်း၊ ခြန့်နှင့် ပိုးမွှားများစား၍ ပျက်စီးခြင်း၊ မိုးငွေသင့်သည့်အတွက် ပျက်စီးခြင်း၊ နေရောင်မရ၍ အစိုပြန်ကာ တစ်ယီစည်းနှင့် တစ်ယီစည်း ငြိကပ်တွယ်ကာ ခွာမရ၍ ပျက်စီးခြင်းမရှိစေရန် တန်ဖိုးရှိ ပေစာထုပ်များကို စပါးလင်ဆီသုတ်လိမ်းပြီး အဝတ်ခြောက်ပြန်သုတ်ခြင်းအဆင့်ဆင့် သန့်ရှင်းရေးနှင့် ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများကို ယနေ့အထိ နေ့စဉ် လုပ်ဆောင်ပေးနေကြောင်း ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာနမှ ကိုရာဇာအောင်က ပြောသည်။



ဇွန်အိုး (ကသာ)





ပြည်တွင်းရေးရာ

ကျောစုံမှ

ဈေးနှုန်းအဆိုပြုလွှာများကို သတ်မှတ်ထားသည့်တင်ဒါပေးပို့မှုများအတွင်း ထည့်သွင်းကြသည်။ ယခုကျင်းပသည့် ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲတွင် ကျောက်မျက်အတွဲ ၂၆၀ ကို ဇွန် ၁၀ ရက်တွင် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ကျောက်စိမ်းအတွဲ အမှတ်(၁) မှ အတွဲအမှတ် (၁၀၅၀)အထိ ၁၀၅၀ တွဲကို ဇွန် ၁၁ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ ကျောက်စိမ်းအတွဲ အမှတ်(၁၀၅၁)မှ အတွဲအမှတ် (၂၁၀၀)အထိ ၁၀၅၀ တွဲကို ဇွန် ၁၂ ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ ကျောက်စိမ်းအတွဲအမှတ် (၂၁၀၁)မှ အတွဲအမှတ် (၃၁၀၈)အထိ ၁၀၀၈ တွဲကို ဇွန် ၁၃ ရက် တွင်လည်းကောင်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ရောင်းချပေးသည့် ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲကို ပြည်တွင်းမှ ကုန်သည် ငယ်များ ကုန်ကြမ်းရရှိရန်နှင့် လုပ်ငန်းရှင်များ ဝင်ငွေရရှိရန်အတွက် ရည်ရွယ်ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး ဇွန် ၈ ရက်မှ ၁၃ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

သတင်း - မော်စီ၊ ဓာတ်ပုံ-ထိန်နန်နော်



မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ရောင်းချပေးသည့် ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ၌ ကျောက်မျက်အရည်အသွေး စစ်ဆေးနေသူတစ်ဦး (ဝဲပုံ) နှင့် ကျောက်စိမ်းတွဲများ၏ အရည်အသွေး ကြည့်ရှုစစ်ဆေးနေကြသည့် ရတနာကုန်သည်များကို တွေ့ရစဉ်။



### ချန်ပီယံအသင်း အဖြေထွက်ပေါ်မည့် အမျိုးသမီးလိဂ် နောက်ဆုံးပွဲ ယနေ့ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇွန် ၉

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ရာသီ အမျိုးသမီးလိဂ်ပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးရက်သတ္တပတ်ဖြစ်သည့် ပွဲစဉ် ၁၄ ၏ နောက်ဆုံးဖြစ်သော မြဝတီအသင်းနှင့် သစ္စာအားမာန်အသင်းတို့ပွဲကို ယနေ့ညနေ ၇ နာရီခွဲတွင် သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ မြဝတီနှင့် သစ္စာအားမာန်ပွဲကို ဇွန် ၉ ရက်က ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားသော်လည်း တစ်ရက်နောက်ဆုတ်ခဲ့ပြီး အောင်ဆန်းကွင်းအစား သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ပြောင်းလဲကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

ယနေ့ကစားမည့်ပွဲမှာ ချန်ပီယံအသင်းကို အဖြေထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ဇွန် ၇ ရက် ပွဲစဉ် များအပြီးတွင် ချန်ပီယံအသင်းမှာ အဖြေထွက်လုနီးပါးဖြစ်နေပြီဖြစ်သည်။ ချန်ပီယံအသင်းမှာလည်း ထွက်ပေါ်လုဖြစ်နေပြီး ပွဲကုန် ၁၄ ပွဲကစား ၃၇ မှတ်ရကာ ဂိုးကွာခြားချက် (+၂၃) အသာရထားသည့် အား/ကာသိပွဲအသင်းက ချန်ပီယံဆုရရန် သေချာသလောက်ရှိနေသည်။ ၃၄ မှတ်ရထားသည့် လက်ရှိချန်ပီယံ မြဝတီအသင်းအနေဖြင့် နောက်ဆုံးပွဲတွင် ၂၄ ဂိုးနှင့်အထက် အနိုင်ရမသာ ချန်ပီယံဆုကံကွယ်နိုင်တော့မည်ဖြစ်သည်။ ပြိုင်ပွဲကျင်းပသည့်ပုံစံအရ ရမှတ်တူလျှင် နှစ်သင်း ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံမှုကို ကြည့်သော်လည်း အား/ကာသိပွဲနှင့် မြဝတီအသင်းတို့မှာ တစ်ကျော့စီ အနိုင်ရခဲ့သောကြောင့် ဂိုးကွာခြားချက်ဖြင့် ဆုံးဖြတ်မည်ဖြစ်ရာ အား/ကာသိပွဲအသင်းက သာလွန် နေခြင်းဖြစ်သည်။ မြဝတီနှင့် သစ္စာအားမာန်အသင်းတို့ပွဲအပြီးတွင် ဆုချီးမြှင့်ပွဲ ဆက်လက် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

ရှိုင်းထက်ဇော်

»» အာဆီယံ ယူ-၁၈ မှ

မတ်လတွင် ယှဉ်ပြိုင်သည့် ဝိယက်နမ် ယူ-၁၉ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲတွင် အောင်မြင်မှုမရခဲ့သော်လည်း ဧပြီလတွင် ကျင်းပသည့် ဟောင်ကောင် ယူ-၁၈ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲတွင် ချန်ပီယံဆုရယူနိုင်ခဲ့သည်။

မြန်မာ ယူ-၁၈ အသင်းသည် ဩဂုတ်လတွင် ယှဉ်ပြိုင်ရမည့် အာဆီယံ ယူ-၁၈ ပြိုင်ပွဲအတွက် ဇူလိုင်လတွင် ပြည်ပလေ့ကျင့်ရေး

ခရီးစဉ် သွားရောက်မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာယူ-၁၈ အသင်းသည် ရွေးချယ်ထားသည့် ကစားသမားများ အတွေ့အကြုံရစေရန် ၂၀၁၉ ရာသီ MNL ယူ-၂၀ အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲတွင် MFF Youth အသင်း အမည်ဖြင့် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်လျက်ရှိရာ ဒုတိယအကျော့ပွဲစဉ်များကို ဇွန် ၁၃ ရက်မှစ၍ ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။

သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်



❖ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းမှ စင်ကာပူအသင်းမှာလည်း နည်းပြသစ်ဖြင့် ပြင်ဆင်နေခြင်းဖြစ်ပြီး ဂျပန်လူမျိုးနည်းပြ တက်ဆုမာ၏ ပထမဆုံးပွဲတွင် နိုင်ပွဲရခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာနှင့် စင်ကာပူအသင်းသည် ၂၀၁၇ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း စင်ကာပူနိုင်ငံ၌ တစ်ကျော့ပြန်ခြေစမ်းပွဲယှဉ်ပြိုင်ကစားခြင်းဖြစ်သည်။

သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-MFF





## HEALTHY HEART

### Screening Packages

ကျန်းမာသောနှလုံးသားတစ်စုံပိုင်ဆိုင်စေဖို့ အာယုဆေးရုံကြီး၏ “နှလုံးကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်းအစီအစဉ်”

☎ (01) 937 6200

အာယုအင်တာနေရှင်နယ်ဆေးရုံကြီး  
အမှတ် ၄၀၀၊ ကျိုက္ကဆံလမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။



Why Fly? BE WITH US

# တောင်ကုတ် ခုတင်(၁၀၀)ပြည်သူ့ဆေးရုံဖွင့်လှစ်

သံတွဲ ဇွန် ၉

ရခိုင်ပြည်နယ် တောင်ကုတ်မြို့ခုတင်(၁၀၀)ဆေးရုံဖွင့်လှစ်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီက အဆိုပါ ဆေးရုံသစ်ရှေ့၌ ကျင်းပရာ ရခိုင်ပြည်နယ် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ချမ်းသာ၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးမင်းအောင်၊ ပြည်နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာစိုင်းဝင်းဇော်လှိုင်၊ ဆေးရုံအထောက်အကူပြု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာစံလှိုင်နှင့် မြို့မြဲမြို့ဖွံ့ ဦးကျောက်တောင်တို့က ခုတင် (၁၀၀)ဆေးရုံသစ်ကို ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာချမ်းသာက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် တောင်ကုတ်မြို့သည် ရခိုင်ပြည်နယ်၏ လမ်းဆုံမြို့တစ်မြို့ ဖြစ်သည်နှင့်အညီ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှု၊ မြို့တစ်မြို့ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးလိုအပ်ချက်အရ ယနေ့တွင် ခုတင်(၅၀)ဆေးရုံမှ ခုတင်(၁၀၀) ပြည်သူ့ဆေးရုံအထိ

အဆင့်တိုးမြှင့် ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပညာရေး ကဏ္ဍတွင်လည်း တောင်ကုတ်ဒီဂရီကောလိပ်အပြင် မဟော်သမာ အခမဲ့ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်းကို ဖွင့်လှစ်ထားသည်အတွက် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင် ချက်မြင့်မားလာသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ ကဏ္ဍစုံ အောင်မြင်မှုများရရှိလာခြင်းမှာ ဒေသခံပြည်သူ များ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကြောင့်ပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် ဒေသခံပြည်သူများက ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်စေ လိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာစိုင်းဝင်းဇော်လှိုင်နှင့် မြို့မြဲမြို့ဖွံ့ ဦးကျောက် တောင်တို့က ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည်ပြောကြားပြီး အလှူရှင်များက အလှူငွေများပေးအပ်ရာ ပြည်နယ်ကျန်းမာ ရေးဦးစီးဌာနမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူကြပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့သည်။



အခမ်းအနားအပြီးတွင် ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ဆေးရုံသစ်အတွင်းလှည့်လည် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များကို လမ်းညွှန် မှာကြားခဲ့သည်။

အတွက် ထာဝရအောင်မြင် အများပိုင်ကုမ္ပဏီက လှူဒါန်း သည့် မြေဧက ၁၄ ဒသမ ၇၅ ဧကပေါ်တွင် ပြည်ထောင်စု ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါခုတင် (၁၀၀)ပြည်သူ့ဆေးရုံဆောက်လုပ်ရန်

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

# မြေပြင်တောင်ပိုးများကျနေသော ရေဦးမြို့နယ်နှင့် ခင်ဦးမြို့နယ်အကြားရှိ ဧက ၂၀၀ အစေ့ထုတ်ပြောင်းစိုက်ခင်းကို ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းနိမ်နင်း

မုံရွာ ဇွန် ၉

ဖျက်အားပြင်းစွာတောင်ပိုးများကျနေ သော ရွှေဘိုခရိုင် ရေဦးမြို့နယ်နှင့် ခင်ဦး မြို့နယ်အကြား စိုက်ထားသော ဧက ၂၀၀ ရှိ အစေ့ထုတ်ပြောင်းစိုက်ခင်းကို ပိုးသတ်ဆေး ဖျန်းနိမ်နင်းလျက်ရှိကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး ဦးဝင်းလှိုင်ဦး ထံမှ သိရသည်။

“ပြောင်းပင်စိုက်ထားတာ သက်တမ်းက အများဆုံး ၆၅ ရက်ပဲရှိသေးတယ်။ မိုးကလည်း ရွာထားတယ်။ တောင်သူက သူ့ စိုက်ခင်းထဲလှည့်ကြည့်တော့ ငမြောင်တောင် ပိုးစတွေ့တယ်။ တွေ့တွေ့ချင်းပဲ နီးစပ်ရာ စိုက်ပျိုးရေးဌာနကို အကြောင်းကြားတော့ ဌာနက ချက်ချင်းသွားကြည့်ပြီး လုပ်စရာရှိတာ ဆက်လုပ်ကြတယ်။ ပိုးကစပေါက်တဲ့အချိန် ဖြစ်တဲ့အတွက် ကာကွယ်နိမ်နင်းတာ လက်ဦး မှုရပါတယ်။ ပျက်စီးတာလည်းမရှိပါဘူး။ စိုက် ပျိုးရေးနဲ့ပတ်သက်လို့ထူးခြားတယ်။ သံသယ ဖြစ်တယ်ဆိုရင် နီးရာဌာနကိုအခုလို အမြန် အကြောင်းကြားပေးပါ” ဟု ဦးဝင်းလှိုင်ဦးက ပြောသည်။

ဇွန် ၈ ရက် ညနေ ၅ နာရီခန့်က အကျိုး ဆောင် တောင်သူများ၏ သတင်းပေးပို့



ချက်အရ ရေဦးမြို့နယ် ဇီးကန်ရွာ တောင်သူနှစ် ဦး၏ ပြောင်းစိုက်ခင်းနှင့် အခြားစိုက်ခင်း များအတွင်း ငမြောင်တောင်ပိုးများစတင်ကျ ရောက်ကြောင်း သိရသည်အတွက် ရှေ့ပြေး ဝန်ထမ်းများစေလွှတ်ကာ မှတ်တမ်းယူ စုံစမ်းစေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကင်းထောက် မှတ်တမ်းများအရ ရွှေဘိုခရိုင် ရေဦးမြို့နယ်နှင့် ခင်ဦးမြို့နယ် အကြား ဇီးကန်ရွာ၊ မုံရွာနှင့် ပင်စိမ်းခင်းရွာ များတွင် စိုက်ထားသောဧက ၂၀၀ ရှိ အစေ့ထုတ်ပြောင်းခင်းတွင် ငမြောင်တောင်

ပိုးကျရောက်နေမှုသည် Faw Army Worm အဖြစ် သတ်မှတ်ကြောင်း ဇွန် ၉ ရက်တွင် တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနက ကြေညာချက်ထုတ်ပြန် သည်။

ဖျက်အားပြင်းပိုးဖြစ်သဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး ဌာနများမှနည်းပညာ အသိပေးခြင်းနှင့်အတူ ဆေးဖျန်းခြင်းလုပ်ငန်းကို ဇွန် ၁၀ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ ပတ်ဖျန်းနိမ်နင်းသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးဝင်းထွန်း

# တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို အင်းစိန်အကျဉ်းထောင်မှ ဖြေဆိုသူအကျဉ်းသား ၇၁ ဦးအနက် ၅၀ အောင်မြင်၍ ထိုက်တန်စွာ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်သွားမည်

ရန်ကုန် ဇွန် ၉

အင်းစိန်ဗဟိုအကျဉ်းထောင်မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လတွင်ကျင်းပသော တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူ ၇၁ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြရာ အမျိုးသား ၄၉ ဦး၊ အမျိုးသမီး တစ်ဦး အောင်မြင်သည်။ အင်းစိန်အကျဉ်းထောင် စာစစ်ဌာနမှ သုံးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် လေးဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၀ ဦး၊ တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ၁၃ ဦး၊ ရိုးရိုးအောင်မြင်သူ ၂၃ ဦး စုစုပေါင်းအောင်မြင်သော အကျဉ်းသားဦးရေမှာ ၅၀ ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် ၇၁ ဒသမ ၂၃ ရာခိုင်နှုန်း အောင်မြင်မှုရရှိကြောင်း အင်းစိန်အကျဉ်း ဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမင်းထွန်းစိုးထံမှ သိရသည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို အင်းစိန်အကျဉ်းစခန်းမှ ဖြေဆိုရန်ရှိပြီး အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် အကျဉ်းကျခံနေရသောအကျဉ်းသား ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအား အင်းစိန်မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံး ဒုတိယမြို့နယ်ပညာရေးမှူးဦးစီးသော ဆရာ ဆရာမများ၊ အလက ၁၃ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီးနှင့် ဆရာမများ၊ အထက ၂ နှင့် အထက ၆ မှ ဆရာ ဆရာမများ၊ အောင်ပြည့်စုံ ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်းမှ ဆရာ ဆရာမများ၊ မင်္ဂလာကျောင်းပရဟိတစာသင်ပိုင်းမှ ဆရာ ဆရာမများက စေတနာအလျောက် သင်ကြား ပေးခဲ့ပြီး အင်းစိန်ထောင်ပိုင်ကြီး ဦးဇော်ဇော်၏ အားပေးကူညီမှုများကြောင့် အောင်ချက် ကောင်းကောင်းနှင့် အောင်မြင်မှုရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း စေတနာအလျောက် သင်ကြား ပေးခဲ့သော ဆရာမတစ်ဦး၏စကားအရ သိရသည်။

“အခုလိုထင်မှတ်တဲ့ အောင်ချက်ရာခိုင်နှုန်း ၇၁ ဒသမ ၂၃ ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်ခဲ့တဲ့အတွက် အောင်မြင်တဲ့ အကျဉ်းသား ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးတွေနဲ့ စေတနာအလျောက် အခမဲ့သင်ကြားပေးခဲ့တဲ့ ဆရာ ဆရာမ အားလုံးကို ဒီလထဲမှာပဲ အခမ်းအနားနဲ့ ထိုက်ထိုက် တန်တန် ဂုဏ်ပြုသွားမှာပါ။ ကျွန်တော်တို့လိုပဲ မန္တလေးအကျဉ်းဦးစီးကလည်း နှစ် ဘာသာဂုဏ်ထူးနဲ့ သုံးဦး၊ တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူး ၁၁ ဦး အောင်မြင်ခဲ့ကြပါတယ်။ တောင်ငူ၊ ဘားအံ၊ လွိုင်ကော်၊ မြိတ်၊ သရက်၊ ကသာနဲ့ မုံရွာအကျဉ်းဦးစီးများမှာလည်း တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုသူတွေရှိကြပါတယ်” ဟု ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမင်းထွန်းစိုးက ထပ်မံပြောသည်။

၀၁၉

မြန်မာ(၁၀)တန်းအောင်ကျောင်းသားကျောင်းသူများနှင့် မိဘများအတွက်

“ဆယ်တန်းအလွန် အနာဂတ်ပညာရေး ရွေးချယ်ခြင်းဆိုင်ရာသိကောင်းစရာများ” အကြောင်းဆွေးနွေးပွဲ...

- စင်ကာပူအစိုးရတက္ကသိုလ် (NUS - NTU - SMU) နှင့် ပိုလီဝင်ခွင့်သိမှတ်ဖွယ်ရာများ
- နိုင်ငံတကာတွင် ဆေးတက္ကသိုလ်တက်လိုသူများ သိထားသင့်သည့်အချက်များ
- ပြည်တွင်းအစိုးရတက္ကသိုလ်တွေကို တက်မယ်ဆို ဘာသာရပ် အရွေးမယားအောင် ဘယ်လိုရွေးမလဲ
- ပြည်ပမှာကျောင်းတက်ဖို့ iGCSE, GCE 'A', SAT, ACT တွေကို ဘယ်အချိန်မှာပြင်ဆင်သင့်သလဲ
- ပြည်တွင်းကုန်ကျစရိတ်အတိုင်း ပြည်ပမှာ သင်ယူနိုင်မည့် ကျောင်းနှင့် နိုင်ငံများအကြောင်း
- နိုင်ငံတကာပညာရေးနှင့် ပြည်တွင်းပညာရေး သင်ယူသင်ကြားမှုဆိုင်ရာ ကွဲပြားခြားနားချက်များ
- နိုင်ငံတကာပညာသင်ဆုနှင့်ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေးဆိုင်ရာ လျှောက်ထားခြင်းအတွက် ပြင်ဆင်သင့်သည့်အချက်များ

ဆွေးနွေးမည့်သူ ဦးဘောင်ကျော်ဆန်း (CROWN Education & Royal Academic Institute)

Yangon Seminar Jun 15<sup>th</sup> 10:00 AM - 1:00 PM NOVOTEL HOTEL

Mandalay Seminar Jun 16<sup>th</sup> 9:00 AM - 12:00 Noon HOTEL MANDALAY

Tel : 01 527 838, 09 44 55 66 701 ~ 702

CROWN EDUCATION ROYAL ACADEMIC INSTITUTE



# အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသို့ အလည်အပတ်ရောက်ရှိ

ကိုလံဘို ဇွန် ၉

အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီသည် ဇွန် ၉ ရက်တွင် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး အိန္ဒိယအကြမ်းဖက်မှုတွင် သေဆုံးခဲ့သူများအတွက် ဝမ်းနည်းစကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အိန္ဒိယအကြမ်းဖက်မှုတွင် လူ ၂၅၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့ပြီး ၅၀၀ ကျော် ထိခိုက်ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့သည်။

ဇွန် ၉ ရက်တွင် သီရိလင်္ကာဝန်ကြီးချုပ် ရာနေးလ် ဝက်ကရီမိဆင်းဟိက ဘန်ဒါရာနိကိုင်နိုင်ငံတကာလေဆိပ်၌ အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီအား ကြိုဆိုခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီက မြို့တော် ကိုလံဘိုရှိ စိန့်အန်တိုနီ ခရစ်ယာန်ဘုရားကျောင်းသို့ သွားရောက်ကာ အကြမ်းဖက်မှုတွင် သေဆုံးခဲ့သူများအား ဂါရဝပြုခဲ့သည်။

စိန့်အန်တိုနီ ခရစ်ယာန်ဘုရားကျောင်းသည် ဇူလိုင် ၂၁ ရက်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အိန္ဒိယအကြမ်းဖက်မှုများ

အနက် ထိခိုက်ခဲ့သော ဘုရားကျောင်းတစ်ခုဖြစ်သည်။

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသည် ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ ဆက်လက်စောင့်ရှောက်ကြောင်းနှင့် အကြမ်းဖက်မှုများသည် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံပြည်သူများ၏ စိတ်ဓာတ်ကို ထိခိုက်စေမည်မဟုတ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီက ဆိုသည်။ သီရိလင်္ကာသမ္မတ မိုင်သရီပါလ သီရိသေနနှင့် ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီတို့သည် ကိုလံဘိုမြို့၌ တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး နှစ်နိုင်ငံအကြမ်းဖက်မှုများကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကာ ချေမှုန်းသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီက ဆိုသည်။

ဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီက အတိုက်အခံခေါင်းဆောင် မာဟင်ဒါ ရာဂျာပက်ဆာနှင့် တမီ အမျိုးသားစုံစမ်းထောက်လှမ်းရေး အာဆမ်ပန်သန်နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ

ကာရာကတ်စ် ဇွန် ၉

ပင်နီဇွဲလားအစိုးရက ကိုလံဘိုယာနိုင်ငံနှင့်ထိစပ်သွယ်တန်းထားသည့် နယ်စပ်တံတားများကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကြောင်း ယနေ့သတင်းများအရ သိရသည်။

အမေရိကန်မှ လူသားချင်းစာနာထောက်ပံ့မှုများ ဝင်ရောက်မှုမရှိနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်တံတားများကို ပင်နီဇွဲလားအစိုးရက ပိတ်ဆို့ထားခဲ့သည်။

သမ္မတ နီကိုလက်စ်မာဒူရိုက ပင်နီဇွဲလားနှင့်နယ်နိမိတ်ချင်း ထိစပ်လျက်ရှိသည့် ကိုလံဘိုယာ၊ ဘရာဇီးနှင့် အခြားသောနိုင်ငံများရှိ နယ်စပ်တံတားများကို ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ပိတ်ဆို့ရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် အမေရိကန်အစိုးရအနေဖြင့် ပင်နီဇွဲလားနိုင်ငံအတွင်းသို့ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားသည့်အကူအညီများ ပေးပို့ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံအတွင်းသို့ ကျူးကျော်ဝင်ရောက်ရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိသည်ဟု သမ္မတ မာဒူရိုက ဆိုသည်။

အမေရိကန်အစိုးရသည် အတိုက်အခံခေါင်းဆောင် ဂျူအန် ဝါအီဒိုအား အဓိက ထောက်ခံအားပေးသည်။

နိုင်ငံ၏အနောက်ဘက်ရှိ တာချီရာပြည်နယ်တစ်လျှောက် ကိုလံဘိုယာနိုင်ငံ နယ်စပ်ဒေသကို ဖြတ်သန်းသွားလာမှုများ ခွင့်ပြုလိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ပင်နီဇွဲလားသမ္မတ မာဒူရိုက တွစ်တာစာမျက်နှာတွင် ရေးသားထားကြောင်း သိရသည်။ သို့သော် ခွင့်ပြုခြင်း၏အကြောင်းအရင်းကို တိကျသေချာစွာ ပြောကြားခြင်းမရှိခဲ့ပေ။

ပင်နီဇွဲလားပြည်သူများသည် နိုင်ငံရေးပဋိပက္ခအတွင်း မြေစာပင်အဖြစ်သို့ရောက်ရှိကာ နေ့စဉ်သုံးစွဲသည့်ကုန်ပစ္စည်းများ ပြတ်လပ်မှုများနှင့်လည်း ရင်ဆိုင်နေရကြောင်း သိရသည်။

သမ္မတမာဒူရိုက ကိုလံဘိုယာနယ်စပ်တံတားပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးရန်

# ပင်နီဇွဲလားနိုင်ငံနှင့်ဆက်စပ်သည့် ကိုလံဘိုယာနယ်စပ်အား ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်



ကြေညာခဲ့ပြီးနောက် ပြည်သူအများအပြားက အဆိုပါတံတားမှတစ်ဆင့် ကိုလံဘိုယာနိုင်ငံ ကူကူတာမြို့သို့ သွားရောက်ကာ လိုအပ်သော အစားအစာများနှင့် ဆေးဝါးပစ္စည်းများကို ဝယ်ယူခဲ့ကြသည်။

ပင်နီဇွဲလားပဋိပက္ခကြောင့် ပင်နီဇွဲလားနိုင်ငံမှ နေရပ်စွန့်ခွာသူအရေအတွက်သည် လေးဘီလီယံခန့်ရှိကြောင်း အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုက ဆိုသည်။ အင်န်အိတ်ချ်ကေ

# အမေရိကန်နှင့်အီရန်အကြား ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဇီအာဘေး စေ့စပ်ညှိနှိုင်းမည်

တီဟီရန် ဇွန် ၉

အီရန်နိုင်ငံအား ချမှတ်ထားသော စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှု

များကို ဖြေလျှော့ပေးစေရန် အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်အား ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဇီအာဘေးက



ကူညီပြောကြားပေးစေလိုသည်ဟု အီရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုဟာမက် ဂျာဗင်ဇာရစ်က ဖွင့်ဟပြောကြားခဲ့ကြောင်း ယနေ့သတင်းများအရ သိရသည်။

အီရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုဟာမက် ဂျာဗင်ဇာရစ်က အထက်ပါကိစ္စရပ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး ဇွန် ၉ ရက်တွင် တီဟီရန်မြို့၌ မီဒီယာသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဇီအာဘေးသည် ဇွန် ၁၂ ရက်မှစပြီး အီရန်နိုင်ငံသို့ သုံးရက်ကြာ အလည်အပတ်ခရီး ရောက်ရှိမည်ဖြစ်သည်။

ဝါရှင်တန်က အီရန်နိုင်ငံမှ ရေနစ်မီးတင်ပို့မှုများကို ပိတ်ပင်လျက် အီရန်နိုင်ငံအပေါ် စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများ ချမှတ်လျက်ရှိသည်။

သမ္မတထရန်အားဆောင်သည့်အစိုးရသည် စီးပွားရေးစစ်ပွဲတစ်ရပ် ပေါ်ပေါက်လာစေရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိပြီး အီရန်ပြည်သူများအား ခက်ခဲသောအခြေအနေသို့ ရောက်ရှိအောင် တွန်းပို့လျက်ရှိသည်ဟု အီရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုဟာမက် ဂျာဗင်ဇာရစ်က ဆိုသည်။

ထို့ပြင် အမေရိကန်၏စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများကြောင့်

နောက်ဆက်တွဲဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည့် ဆိုးကျိုးများနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဝန်ကြီးချုပ်ရှင်ဇီအာဘေးအား အသေးစိတ် အသိပေးပြောကြားမည်ဟု အီရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုဟာမက် ဂျာဗင်ဇာရစ်က မီဒီယာသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။

ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ်ရှင်ဇီအာဘေးအနေဖြင့် အမေရိကန်၏ လုပ်ဆောင်ချက်များကို ရပ်တန့်သွားရန် ကူညီပေးနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း အီရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုဟာမက် ဂျာဗင်ဇာရစ်က ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

အမေရိကန်အစိုးရသည် အီရန်နိုင်ငံအား ဆွေးနွေးပွဲစားပွဲပိုင်းပေါ်သို့ ဖိတ်ခေါ်လျက်ရှိရာ တစ်ဖက်ကလည်း စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများကို အသစ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ယင်းသို့ အမေရိကန်၏လုပ်ရပ်ကို ရှုတ်ချပါကြောင်း အီရန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုဟာမက် ဂျာဗင်ဇာရစ်က ဆိုသည်။ (စုံစုံ)

အင်န်အိတ်ချ်ကေ

# တရုတ်သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင် ကာဂျစ်တန်နှင့် တာဂျစ်ကစွတန်သို့ သွားရောက်မည်

မေကျင်း ဇွန် ၉

တရုတ်သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်သည် ဇွန် ၁၂ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ ကာဂျစ်တန်နှင့် တာဂျစ်ကစွတန် နိုင်ငံများသို့ သွားရောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပြောရေးဆိုခွင့် ရှိသူတစ်ဦးက ယနေ့ကြေညာခဲ့သည်။

## တက်ရောက်မည်

သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်သည် ဘက်ရှိကတ်မြို့တော်၌ကျင်းပမည့် (၁၉) ကြိမ်မြောက် ရှန်ဟိုင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့အစည်း (SCO) နိုင်ငံအကြီးအကဲများကောင်စီ အစည်းအဝေး တက်ရောက်ရန် ဇွန် ၁၂ ရက်မှ ၁၄ ရက်အထိ ကာဂျစ်တန်နိုင်ငံသို့ သွားရောက်မည်ဟု နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ လူကန်က ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ခုအတွင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်သည် ဇွန် ၁၄ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ တာဂျစ်ကစွတန်နိုင်ငံ ခူရှန်ဘေးမြို့တော်၌ကျင်းပမည့် အာရှတိုက်တွင် အပြန်အလှန် အကျိုးပြုမှုနှင့် ယုံကြည်မှု တည်ဆောက်ရေးကိစ္စရပ်များဆိုင်ရာညီလာခံ ငါးကြိမ်မြောက် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း လူကန်ဆိုသည်။

သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်သည် ကာဂျစ်တန်သမ္မတ ဆိုရွန်ဘေးဂျန်ဘီကော့ဗ်နှင့် တာဂျစ် ကစွတန်သမ္မတ အိုမိုမာလီရာမုန်တို့၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ခရီးစဉ်များသွားရောက်ခြင်းဖြစ် ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး



# မိုဒီ၏ခရီးစဉ်အတွင်း မော်လဒိုက်နှင့်အိန္ဒိယ သဘောတူညီချက် ခြောက်ခု လက်မှတ်ရေးထိုး

မေးလ် ဇွန် ၉

မော်လဒိုက်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့သည် ကာကွယ်ရေးနှင့် ပင်လယ် ရေကြောင်းအပါအဝင် နယ်ပယ်အသီးသီးတွင် ဆက်ဆံမှုခိုင်မာ အားကောင်းစေရန် ယမန်နေ့က သဘောတူညီချက် ခြောက်ခုကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြောင်း ဒေသန္တရမီဒီယာများက ယနေ့ ဖော်ပြ ခဲ့သည်။

သဘောတူညီချက်များကို မော်လဒိုက်သမ္မတ အီဘရာဟင် မိုဟာမက်ဆိုလစ်နှင့် ယမန်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက နှစ်ရက်ကြာ တရားဝင် ခရီးစဉ်အဖြစ် မော်လဒိုက်နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိလာခဲ့သည့် ဧည့်သည် အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် နာရင်ဒရာမိုဒီတို့၏ရှေ့မှောက်တွင် လက်မှတ် ရေးထိုးခဲ့သည်။ အားကစား၊ ပင်လယ်ရေကြောင်း၊ အကောက်ခွန် ဝန်ထမ်းများ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများအား လေ့ကျင့်ပေးရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးနယ်ပယ် များတွင် သဘောတူညီချက်များကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သံတမန်ဆက်ဆံရေး ခိုင်မာအားကောင်းအောင် လုပ်ဆောင်

ရန်နှင့် ဒေသတွင်းငြိမ်းချမ်းမှုထိန်းသိမ်းရာတွင် အတူလက်တွဲ ဆောင်ရွက်ရန် မော်လဒိုက်လွှတ်တော်သို့ပြောကြားသည် အထူး မိန့်ခွန်းအတွင်း မိုဒီနှင့်ဆိုလစ်တို့က ကတိပြုခဲ့သည်။ မိုဒီ၏ မော်လဒိုက် နိုင်ငံသို့ သွားရောက်သည့်ခရီးစဉ်မှာ မကြာသေးမီကကျင်းပမည့် လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲများ၌ အနိုင်ရရှိပြီးနောက် ပထမဆုံးသော ပြည်ပခရီးစဉ်ဖြစ်ခဲ့သည်။ မော်လဒိုက်နိုင်ငံက ပြည်ပမှ ဂုဏ်သရေရှိ ဧည့်သည်များကိုသာ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည့် အဆင့်မြင့်ဆုံး ဂုဏ်ထူး ဆောင်ဘွဲ့တံဆိပ်ဖြစ်သည့် "The Most Honourable Order of the Distinguished Rule of Nishan Izzuddeen" ဆုဖြင့် မိုဒီကို ဂုဏ်ပြုခဲ့သည်။

အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီသည် အိမ်နီးချင်း သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသို့ ဆက်လက်သွားရောက်ရန် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မော်လဒိုက်နိုင်ငံမှ ထွက်ခွာသွားပြီဖြစ်သည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး



# ဘယ်လာရုစ်အသင်းအား နှစ်ဂိုးပြတ်အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် ယူရို ၂၀၂၀ ပြိုင်ပွဲ ဝင်ခွင့်အတွက် ဂျာမနီအသင်း နီးစပ်လာ

ဂျာမနီအသင်းသည် ဘယ်လာရုစ်အသင်းအား အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်း ကြောင့် ယူရို ၂၀၂၀ ပြိုင်ပွဲဝင်ခွင့်အတွက် နီးစပ်သွားခဲ့ပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဂျာမနီအသင်းက ဘယ်လာရုစ်အသင်းနှင့် ပွဲစဉ်တွင် နှစ်ဂိုးပြတ် ဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အဆိုပါသွင်းဂိုးနှစ်ဂိုးကို ဆာနေက ပွဲကစားချိန် ၁၂ မိနစ်တွင်တစ်ဂိုးနှင့် မာကိုရစ်က ၆၂ မိနစ်တွင် တစ်ဂိုးအသီးသီး သွင်းယူပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဂျာမနီအသင်းသည် ယခုပွဲစဉ်တွင် အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် နှစ်ပွဲကစားအပြီးတွင် ရမှတ် မြောက်မှတ်အထိ စုဆောင်းနိုင်ခဲ့ကာ အုပ်စု (C) တွင် အုပ်စုအဆင့်ဒုတိယနေရာမှ ရပ်တည်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အုပ်စုပထမနေရာတွင် မုသုံးပွဲကစားပြီး သုံးပွဲစလုံးအနိုင် ရရှိထားသည့် မြောက်အိုင်ယာလန်အသင်းက ဦးဆောင်လျက်ရှိ သည်။

ဂျာမနီအသင်းသည် ဇွန် ၁၁ ရက်တွင် အက်စ်တိုးနီးယားအသင်း

နှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်ပြီး လက်ရှိအုပ်စုကို ဦးဆောင်လျက်ရှိ သည့် မြောက်အိုင်ယာလန်အသင်းကို ဖိအားပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အခြားသောပွဲစဉ်များတွင်မူ ခရီးအေးရှားအသင်းက ဝေးလ် အသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုး၊ မြောက်အိုင်ယာလန်အသင်းက အက်စ်တိုး နီးယားအသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုး၊ အီတလီအသင်းက ဂရိအသင်းကို သုံးဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ တူရကီအသင်းက ပြင်သစ်အသင်းကို နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ စကော့တလန်အသင်းက ဆိုက်ပရပ်စ်အသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုး၊ အိုင် ယာလန်အသင်းက အယ်လ်ဘေးနီးယားအသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ အာမေးနီးယားအသင်းက လီချန်စတီန်းအသင်းကို သုံးဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ ဖင်လန်အသင်းက ဘော့စနီးယားအသင်းကို နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ ဟန်ဂေရီ အသင်းက အဇာဘိုင်ဂျန်အသင်းကို သုံးဂိုး-တစ်ဂိုး၊ မော်လဒိုဗားအသင်း က အန်ဒိုရာအသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ ရုရှားအသင်းက ဆန်မာရီန် အသင်းကို ကိုးဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အသီးသီးအနိုင်ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



# တိုက်စစ်မှူး ဂါရတ်ဘေးလ်အား မန်ယူအသင်းက အငှားဖြင့် ခေါ်ယူမည်

မန်ယူအသင်းသည် စပိန်လာလီဂါ ကလပ် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းမှ တိုက်စစ် မှူး ဂါရတ်ဘေးလ်အား အငှားစာချုပ်ဖြင့် ခေါ်ယူမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရီးယဲလ်မက်ဒရစ် အသင်းကလည်း တိုက်စစ်မှူးဂါရတ်ဘေးလ်သည် အသင်း၏ အနာဂတ်အစီအစဉ်ထဲတွင် မပါဝင်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် မန်ယူအသင်း က ဂါရတ်ဘေးလ်အား ခေါ်ယူရန် စီစဉ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပြီး ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းက ဈေးဖွင့် ထားသည့် ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၇၅ သန်းကို မူ မန်ယူအသင်းနှင့် စပါးအသင်းက ပေးမည် မဟုတ်ကြောင်းလည်း ပြောကြားခဲ့သည်။

သို့ရာတွင် မန်ယူအသင်းအနေဖြင့် တိုက်စစ်မှူး ဂါရတ်ဘေးလ်အား နောက်ထပ်

တစ်နှစ်သက်တမ်းတိုးနိုင်မည့် အခွင့်အရေး နှင့်အတူ တစ်ရာသီအငှားစာချုပ်ဖြင့် ခေါ်ယူ မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မန်ယူအသင်းသည် ဂါရတ်ဘေးလ်အား ခေါ်ယူရန် ကာလကြာရှည်စိတ်ဝင်စားခဲ့ သော်လည်း လွန်ခဲ့သည့်ခြောက်နှစ်တာ ကာလအတွင်းက စပါးအသင်းမှ ရီးယဲလ် မက်ဒရစ်အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင်သန်း ၉၀ ဖြင့် ပြောင်းရွှေ့သွားခဲ့သည်။ လက်ရှိတွင်မူ အမြဲတမ်းစာချုပ်ဖြင့် ခေါ်ယူ မည်မဟုတ်ဘဲ အငှားစာချုပ်ဖြင့်သာ ခေါ်ယူ ရန် ဆုံးဖြတ်ထားကြောင်း သိရသည်။



### ရန်ကုန်လေဆိပ်၌ တရုတ်နိုင်ငံသား လေးဦးနှင့် ကိုရီးယားနိုင်ငံသားတစ်ဦးတို့ထံမှ အကောက်ခွန်မဲ့ လက်ကိုင်ဖုန်း ၁၆၅ လုံး သိမ်းဆည်းရမိ

ရန်ကုန် ဇွန် ၉  
မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် ရန်ကုန်လေဆိပ် Terminal-1 ပြည်ပဆိုက်ရောက် X-Ray စက်၌ ဖြန့်ခွဲစစ်ဆေးရာ နာရီမိနစ် ၂၀ တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ သုဝဏ္ဏဘူမိလေဆိပ်မှ ရန်ကုန်လေဆိပ်သို့ ဗန်ကောက်လေကြောင်းလိုင်းဖြင့်

လိုက်ပါလာသည့် Mr. Zhi Weizhen ဝါ တရုတ်နိုင်ငံသားလေးဦးတို့၏ ခရီးဆောင်အိတ် လေးလုံးအား ဖြတ်သန်းစစ်ဆေးစဉ် မသင်္ကာဖွယ် ပုံရိပ်များ တွေ့ရှိသဖြင့် ရန်ကုန် လေဆိပ် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှ အကောက်ခွန်မှူး ဦးထွန်းထွန်းဝင်း၊

လေကြောင်းရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲ (ရန်ကုန်) မှ ဒုရဲမှူးမျိုးသိန်းတို့ ပါဝင်သော ပူးပေါင်း အဖွဲ့က လေဆိပ်အကောက်ခွန်ရုံး၌ အဆိုပါအိတ်များအား ဖွင့်ဖောက် စစ်ဆေးခဲ့ရာ လက်ကိုင်ဖုန်း ၁၂၉ လုံး (တန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၃၇ သိန်းခန့်) အား တွေ့ရှိခဲ့သဖြင့် သိမ်းဆည်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အလားတူ ညနေ ၆ နာရီတွင် ရန်ကုန်လေဆိပ် Terminal-1 ပြည်ပဆိုက်ရောက် X-Ray စက်၌ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ဟန့်ရှင်းလေဆိပ်မှ ရန်ကုန်လေဆိပ်သို့ Vietjet လေကြောင်းလိုင်းဖြင့် လိုက်ပါလာ သည့် ခရီးသည် ကိုရီးယားနိုင်ငံသား Mr. Lee Myung Jae ၏ ခရီးဆောင်အိတ်အား ဖြတ်သန်းစစ်ဆေး စဉ် မသင်္ကာဖွယ်ပုံရိပ်များ တွေ့ရှိ သဖြင့် ပူးပေါင်းအဖွဲ့က လေဆိပ် အကောက်ခွန်ရုံး၌ အဆိုပါအိတ်အား ဖွင့်ဖောက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ လက်ကိုင်ဖုန်း ၃၆ လုံး (တန်ဖိုးငွေကျပ် ၇၂ သိန်းခန့်) အား တွေ့ရှိခဲ့သဖြင့် သိမ်းဆည်းခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား



တရုတ်နိုင်ငံသား လေးဦးထံမှ သိမ်းဆည်းရမိသော ဖုန်းများ။



ကိုရီးယားနိုင်ငံသား Mr. Lee Myung Jae ထံမှ သိမ်းဆည်းရမိသော ဖုန်းများ။

### မော်လိုက်မြို့နယ်၌ တရားမဝင် ကျွန်းသစ်လုံးများနှင့် သစ်ခွဲသားမျိုးစုံ သိမ်းဆည်းရမိ

မော်လိုက် ဇွန် ၉  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မော်လိုက်ခရိုင်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးအောင်သူ မင်းနှင့်တာဝန်ရှိသူများ၊ သစ်တောဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သည့် ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇွန် ၈ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက ဖုန်းသုန်းကြိုးပိုင်း အတွင်း တရားမဝင်သစ်ဖမ်းဆီးရေး ကွင်းဆင်း

ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ကြိုးပိုင်းအတွင်းမှ တရားမဝင် ကျွန်းသစ်လုံးများနှင့် သစ်ခွဲသားမျိုးစုံတို့ကို ပိုင်ရှင်မဲ့ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ဖုန်းသုန်းကြိုးပိုင်းအတွင်း တရားမဝင် သစ်ဖမ်းဆီးရေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ကြိုးပိုင်းအတွင်း နန်းတပင်ချောင်းနှင့် မွန်းဖာ ချောင်းအနီးတို့မှ ကျွန်းသစ် ၂၄ လုံး (၁၉ ဒသမ

၇၆၆တန်)၊ ကျွန်းခွဲသား ၄၆ ချောင်း (၁ ဒသမ ၀၈၄၂တန်)၊ ပျဉ်းကတိုးခွဲသား ၁၀၉ ချောင်း (၃ ဒသမ ၇၇၀၀တန်) စုစုပေါင်း ကျွန်းသစ်နှင့် သစ်ခွဲ သားမျိုးစုံ ၂၄ ဒသမ ၆၂၀၂ တန်တို့ကို ပိုင်ရှင်မဲ့ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖုန်းသုန်းကြိုးပိုင်းအတွင်းမှ ဇွန် ၅ ရက်က တရားမဝင်သစ်ထုတ်လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေသူ ခုနစ်ဦးတို့အား ကျွန်းခွဲသားများ၊ သစ်ခွဲသားများ၊ ထွန်စက်လေးစီး၊ ထွန်စက်နောက်တွဲငါးချောင်း၊ တူမီး သေနတ်တစ်လက်၊ ချိန်းဆော့နှစ်လက်တို့နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

မော်လိုက်သားလေး

### သုံးခွမြို့တွင် လူတစ်ဦး ဓာတ်လိုက်သေဆုံး

သုံးခွ ဇွန် ၉  
ရန်ကုန်မြို့ သုံးခွမြို့အမှတ် (၁၀) ရပ်ကွက်နေ ဝင်းမြင့်ဦးသည် သုံးခွမြို့နယ် မုဒိတာကျေးရွာရှိ သဒ္ဓမ္မရသီဘုန်းကြီးကျောင်းအတွင်း နံနက် ၇ နာရီခွဲခန့်က အမျိုးသမီးရိပ်သာဆောင် ဆောက်လုပ်စဉ် ကျောက်စက်ခွဲရန်အတွက် အသုံးပြုသော အရှည်ပေ ၅၀ ခန့်ရှိ မီးကြိုးအား မီးပလပ်ခုံထိုးပြီး မီးကြိုးအား လက်မှတ်ကိုင်ဆောင်သွားရာမှ မီးကြိုးအဆက်ရှိသည့်နေရာအရောက်တွင် ဓာတ်လိုက်၍သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ကိုကျော်(သုံးခွ)

### ကျိုင်းတုံ၌ နေအိမ်ရှိပစ္စည်းများ မီးရှို့ဖျက်ဆီးသည့် သားဖြစ်သူအား ဖခင်က အမှုဖွင့်

ကျိုင်းတုံ ဇွန် ၉  
ရမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)ကျိုင်းတုံမြို့ ပြည်ငြိမ်းအေးအိမ်ရာ၌ မိမိနေအိမ် အတွင်းရှိ ဆိုင်ကယ်နှင့် ပရိဘောဂပစ္စည်းများအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့သည့် သားဖြစ်သူကို ဇွန် ၈ ရက် ညပိုင်းတွင် ဖခင်က အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ဇွန် ၈ ရက်တွင် အောင်လင်းဦးသည် မိုင်းလပ်အုပ်စု ပြည်ငြိမ်း အေးအိမ်ရာမှ ကျိုင်းတုံမြို့တွင်သို့ သွားရောက်လည်ပတ်ရန်အတွက် ဖခင်ဖြစ် သူထံ ပိုက်ဆံတောင်းခဲ့ရာ မနက်က ပေးထားပြီးဖြစ်သည့်အတွက် ဆက်လက် မပေးလိုကြောင်းပြောရာ သားဖြစ်သူ အောင်လင်းဦးက အိမ်အတွင်းရှိဆိုင်ကယ် လိုင်စင်စာအုပ်များအား တောင်းယူခဲ့ပြီး ဆိုင်ကယ်အား တူဖြင့် ထုချေဖျက်ဆီး ချက်ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် နေအိမ်အတွင်း ရှိ ပရိဘောဂပစ္စည်းများ၊ တီဇွန်နှင့် အခြားပစ္စည်းများအား ရိုက်ချိုးဖျက်ဆီး ခဲ့သဖြင့် ဖခင်ဖြစ်သူက တရားလိုပြုလုပ် တိုင်တန်းခဲ့သည်။ ဆိုင်ကယ်အား မီးရှို့ဖျက်ဆီးပြီး နေအိမ်အတွင်းရှိ ပရိဘောဂပစ္စည်း များအား ရိုက်ချိုးဖျက်ဆီးသူ အောင်လင်းဦးအား ကျိုင်းတုံမြို့မရဲစခန်းက အမှု ဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။  
ဖြင့်မိုရ်(တာချီလိတ်)

### မူးယစ်ဆန်ကျင် အောင်ပွဲဆင်

**နံမည်ကြီးသူဌေးကြီးတွေရဲ့ အိမ်တွေမှာလည်း Super Rich Man ရေကူးကန်...**

**အဆင့်မြင့် 5 Star Hotel ကြီးတွေမှာလည်း Super Rich Man ရေကူးကန်...**

**အထပ်မြင့် ကွန်ဒိုကြီးတွေမှာလည်း Super Rich Man ရေကူးကန်...**

**ရေကူးကန်သုံး ပစ္စည်းနဲ့ ပတ်သက်ရင် ဘာပဲလိုလို ဖုန်းဆက်လိုက်ပါ**

**အမှတ် ၂၉/ဘီ၊ တောင်ငူမြို့၊ ပြင်ပင်လမ်း၊ တာမွေ။ Ph : 09 969770906, 09 969770904, 01-401518, 8604064**

# လာမယ့်ခြောက်နှစ်အကြာ ၂၀၂၅ ခုနှစ်ဆိုရင် မန္တလေးဥပစာကောလိပ် အနှစ် ၁၀၀ တင်းတင်း ပြည့်တော့မယ်

## ဆူးငှက်

မန္တလေးတက္ကသိုလ်ဟာ မြန်မာလူမျိုးများရဲ့ဝံသာနု စိတ်နဲ့ ဇာတိမာန် သက်သက်ကတစ်ဆင့် အမြော်အမြင် ကြီးစွာ ပေါ်ပေါက်ခဲ့ရတဲ့ မြန်မာတွေ မျိုးစေ့ချ ပျိုးထောင် ပေါင်းသင်၊ ရှင်သန်၊ ကြီးထွား၊ ပွင့်လန်းခဲ့တဲ့ မြန်မာ အမျိုးသား တက္ကသိုလ်ကြီးဖြစ်ပါတယ်။ အင်္ဂလိပ်အစိုးရ ရဲ့ တက္ကသိုလ်အက်ဥပဒေကို မကျေနပ်လို့ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားတွေစတင်ခဲ့တဲ့ သပိတ်တိုက်ပွဲ ရဲ့ အသီးအပွင့်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအသီးအပွင့်ကြောင့် ၁၉၂၅ ခုနှစ်မှာ မန္တလေးမြို့မြို့ဖွဲ့များ အားထုတ်မှုနဲ့ မန္တလေးဥပစာကောလိပ် ဖွင့်လှစ်ခွင့်ရခဲ့တယ်။

### ပထမကျောင်းသားသပိတ်

၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် ပထမကျောင်းသားသပိတ်ကြီး စတင်ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ပြီးနောက် အမျိုးသားကျောင်း၊ အမျိုးသားကောလိပ်နဲ့ အမျိုးသားပညာရေး တောင်းဆိုမှုတွေနဲ့အတူ အထက်ဗမာပြည် မန္တလေးမြို့မှာ လည်း ဥပစာကောလိပ်တစ်ခုဖွင့်လှစ်ပေးဖို့ မန္တလေးမှာ ရှိကြတဲ့ ဗဟိုစည်ဦးဘဦး၊ ကျောက်စာဝန်တော်စိန်စို နှင့် ရသေ့ကြီးဦးခန္တီတို့ ဦးဆောင်ပြီး မန္တလေးမြို့လူထုက တောင်းဆိုကြပါတယ်။ အကယ်၍ အင်္ဂလိပ်အစိုးရက မလိုက်လျောရင် မန္တလေးမြို့လူထုအနေနဲ့ ကိုယ့်အလှူငွေ နဲ့ကိုယ်၊ ကိုယ့်မြို့မှာ ကိုယ့်ကောလိပ် ကိုယ်ကိုယ်တိုင်ဖွင့် ကြမယ်လို့ တင်ပြလာကြတယ်။ နိုင်ငံရေးမျက်နှာစာမှာ လည်း ဂျီစီဘီအေ ဦးချစ်လှိုင်က ဦးဆောင်ပြီး တောင်းဆို ကြတယ်။ တစ်ဆက်တည်း ဝံသာနုခေါင်းဆောင် ဦးဘော က ဥပဒေပြုကောင်စီမှာ ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် တက္ကသိုလ် အက်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်ဖို့ ဥပဒေအကြမ်းတင်ခဲ့တယ်။

### အထက်ဗမာပြည်အတွက် ဥပစာကောလိပ်

ပထမအဆင့်အနေနဲ့ ၁၉၂၄ခု ဧပြီလမှာ အစိုးရက ဥပဒေကို ပြင်ဆင်ဖို့ အတည်ပြုပေးခဲ့ရတယ်။ ဒါ့အပြင် ၁၉၂၄ခု ပြင်ဆင်ချက် ဥပဒေအရ အထက်ဗမာပြည်မှာ ဥပစာကောလိပ်ကို စတင်ဖွင့်လှစ်ဖို့ ကော်မတီဖွဲ့စည်း နိုင်ခဲ့တယ်။ ဒါကြောင့် အထက်ဗမာပြည်အတွက် ဥပစာကောလိပ်ကို မန္တလေးမြို့တောင်ပြင် ဗောဓိကုန်း

ရပ်ကွက်မှာရှိတဲ့ သိပ္ပံကျောင်းဝင်းထဲက တစ်ထပ်အုတ် တိုက်နီကလေးမှာ ၁၉၂၅ ဇူလိုင် ၄ ရက်နေ့မှာ စတင်ဖွင့် လှစ်ခဲ့ပါတယ်။ အခု မန္တလေးတက္ကသိုလ်ဝင်းထဲ အဝင်ဝ မှစ်ဦးအကျော်လမ်းအရှေ့ဘက်အုတ်တိုက်နီလေးပါ။ တက္ကသိုလ်သက်တမ်းတစ်လျှောက်လုံး အင်ဂျင်နီယာ ရုံးအဖြစ် ဖွင့်လှစ်ခဲ့တဲ့ နေရာလေးပါ။ တန်ဖိုးထားတတ် မယ်ဆိုရင် ဒီ အဆောက်အအုံလေးကို ပြတိုက်အဖြစ် ထိန်းသိမ်းထားရမှာပါ။ အခုတော့ ဥပဒေပြုထားကြ လို့ မကြာခင် ပျက်စီးတော့မယ်။ လက်ရှိမြင်နေရတဲ့ မန္တလေးတက္ကသိုလ် ပင်မအဆောက်အအုံကြီးက တော့ ၁၉၂၁ ခုနှစ်မှာ အုတ်မြစ်ချပြီး ၁၉၂၄ ခုနှစ်မှာ စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံရုံးအဖြစ် ဖွင့်လှစ်ခဲ့တာပါ။

### မန္တလေးဥပစာကောလိပ် ပိတ်ပင်ရေး အစီအစဉ်

မန္တလေးဥပစာကောလိပ် စဖွင့်တော့ ကျောင်းသူ နှစ်ယောက်အပါအဝင် ကျောင်းသား ၃၁ ယောက်ရှိ တယ်။ ဖွင့်လိုတစ်နှစ်အကြာ ၁၉၂၆ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ရောက်တော့ ဥပဒေပြုကောင်စီမှာ ရွှေတောင်ကြား ပါတီက မန္တလေးဥပစာကောလိပ်က ကျောင်းသား နည်းလို ပိတ်ပင်ဖို့ အဆိုတင်တယ်။ ဒါပေမယ့် မအောင် မြင်ခဲ့ဘူး။ မန္တလေးဥပစာကောလိပ် ပိတ်ပင်ရေး အစီအစဉ်ကတော့ ဒေသစွဲ၊ ပုဂ္ဂိုလ်စွဲအနေနဲ့ နောက် မဆုတ်ဘူး။ ၁၉၃၀ ပြည့်နှစ်ရောက်တော့ မန္တလေးဥပစာ ကောလိပ်ပိတ်ပင်ရေး အစီအစဉ်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး မန္တလေးမြို့ မြို့မြဲမြို့ဖွေကလည်း ကန့်ကွက်ကြတယ်။ အိမ်တော်ရာ ၁၄ခန်း ဇရပ်မှာလည်း ကျောင်းသားတွေက ရဟန်းပျို သမဂ္ဂ၊ ဈေးချိုတော်၊ မန္တလေးမြို့ခံတွေနဲ့အတူ ကန့်ကွက် သပိတ်မှောက်ကြတယ်။ ဒါကြောင့် မန္တလေးဥပစာ ကောလိပ်ပိတ်ပင်ရေးကိစ္စဟာ အောင်မြင်မသွားခဲ့ပါဘူး။ အင်္ဂလိပ်အစိုးရအနေနဲ့ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံရေးချိန်ခွင်လျှာ အပြောင်းအလဲကြောင့် အကျပ်အတည်း ကျရောက် နေတာကြောင့်လည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုနဲ့စစ်ကြီး ဖြစ် ပွားတော့ ဖွင့်လှစ်ဆဲ မန္တလေးဥပစာကောလိပ်ကို ဥပစာ ကောလိပ်ရဲ့ကျောင်းသားဟောင်း တစ်ယောက်ဖြစ်ခဲ့ ပြီး လက်ရှိ ဥပစာကောလိပ်ဓာတုဗေဒ ဆရာဖြစ်သူ



ဦးကိုလေး (ဇေယျာမောင်) က စောင့်ရှောက်ရတယ်။ မန္တလေးလည်း စစ်ရောက်ရော ဥပစာကောလိပ်လည်း ပိတ်လိုက်ရတယ်။

### မန္တလေးဥပစာကောလိပ် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ဖို့

စစ်ကြီးပြီးတော့ မန္တလေးဥပစာကောလိပ်ပြန် ဖွင့် လှစ်နိုင်ရေးကို ဆရာကြီးဦးရာဇတ်နဲ့ ဆရာဦးကိုလေး (ဇေယျာမောင်)တို့ ပြန်လည်ဦးဆောင် ဆောင်ရွက် ကြတယ်။ အင်္ဂလိပ်အစိုးရအနေနဲ့ကတော့ မသိလိုက် မသိဘာသာပါ။ စစ်ကြီးအပြီး ဝိုင်းရံပိတ်ပင်ဆန်း ဦးဆောင်တဲ့ ဖေပလအစိုးရဖွဲ့တော့ ဝန်ကြီး ဦးရာဇတ် ရန်ကုန်ရောက်စဉ် မန္တလေး ဥပစာကောလိပ် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးကို ဆရာဦးကိုလေးနဲ့ ထပ်မံကြိုးစား ကြပြန်တယ်။ ဒါကြောင့် ၁၉၄၇ ခု မေလ ၂၉ ရက် နေ့မှာပဲ ဆရာဦးကိုလေး (ဇေယျာမောင်)ကို ကျောင်းအုပ်ကြီးအဖြစ်ခန့်အပ်ပြီး မန္တလေးဥပစာ ကောလိပ်ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ဖို့ တာဝန်ပေးလိုက်ပါတယ်။ စစ်ကြီးကြောင့် ပျက်စီးသွားတဲ့ ပရိဘောဂတွေ၊ ကျောင်း ဆောင်တွေ ပြန်လည်ရရှိဖို့ အခက်အခဲအမျိုးမျိုးကို ဆရာဦးကိုလေး(ဇေယျာမောင်)ဟာ ကြိုးစားကျော် ဖြတ်ပြီး ၁၉၄၈ခု ဇွန်လရောက်မှ မန္တလေးယူနီဗာစီတီ ကောလိပ်အဖြစ် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့တာပါ။

### မန္တလေးယူနီဗာစီတီ ကောလိပ်အဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်

စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံရုံးအဖြစ် အသုံးပြုဆဲဖြစ်တဲ့ ပင်မ အဆောင်ကြီးကိုလည်း မန္တလေးယူနီဗာစီတီကောလိပ် ပင်မစာသင်ဆောင်ကြီးအဖြစ် ခမ်းနားစွာဖွင့်လှစ်နိုင် ခဲ့ပါတယ်။ ဒီဥပစာကောလိပ်ကလည်း အတိုက်အခံ အခက်အခဲအမျိုးမျိုးကြားက ရုန်းကန်ပြီး ဆရာကြီး ဦးရာဇတ်နဲ့ ဆရာဦးကိုလေး (ဇေယျာမောင်)တို့ ကျေးဇူး ကြောင့် ၁၉၄၈ ခုနှစ် ဇွန်လမှာ မန္တလေးယူနီဗာစီတီ ကောလိပ်အဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင် ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့တာပါ။ မန္တလေးယူနီဗာစီတီကောလိပ် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးကို အစွမ်းကုန်ကြိုးစားခဲ့တဲ့ ဆရာကြီး ဦးရာဇတ်ကတော့ ဖွင့်ပွဲမတိုင်ခင် ၁၉၄၇ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၉ ရက်နေ့ကပဲ မသမာသူတို့ လုပ်ကြံမှုကြောင့် ကွယ်လွန်ခဲ့ရပါပြီ။

### မန္တလေးတက္ကသိုလ်

မန္တလေးယူနီဗာစီတီကောလိပ်အဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင် ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီးနောက် မြို့မြဲမြို့ဖွေ ဆက်လက် အား

ထုတ်ကြိုးပမ်းခဲ့ကြလို့လည်း ၁၉၅၈ ခုနှစ် ဇွန်လ ၁ ရက်မှာ မန္တလေးတက္ကသိုလ်အဖြစ် သီးခြားရပ်တည်ခဲ့တယ်။ ပြောင်းလဲလာတဲ့ ပညာရေးစနစ်တွေကြောင့် ၁၉၆၄ ခုနှစ်မှာ မန္တလေးဝိဇ္ဇာနှင့် သိပ္ပံတက္ကသိုလ်အသွင် ပြောင်းခဲ့ရတယ်။ ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်မှာတော့ မန္တလေး တက္ကသိုလ်ဆိုတဲ့ မူလအမည်နဲ့ တည်ရှိခဲ့တာပါ။ မန္တလေး တက္ကသိုလ်ဟာ မြန်မာလူမျိုးများရဲ့ ဝံသာနုစိတ်နဲ့ ဇာတိမာန်သက်သက်ကတစ်ဆင့် အမြော်အမြင်ကြီးစွာ ပေါ်ပေါက်ခဲ့ရတဲ့ မြန်မာတွေ မျိုးစေ့ချ ပျိုးထောင် ပေါင်း သင်၊ ရှင်သန်၊ ကြီးထွား၊ ပွင့်လန်းခဲ့တဲ့ မြန်မာအမျိုးသား တက္ကသိုလ်ကြီးဖြစ်ပါတယ်။

### ဖြတ်သန်းမှု သမိုင်းရှည်ကြီးအတွင်း

အင်္ဂလိပ်အစိုးရရဲ့ တက္ကသိုလ်အက်ဥပဒေကို မကျေနပ်လို့ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ကျောင်းသားတွေ စတင်ခဲ့တဲ့ သပိတ်တိုက်ပွဲရဲ့ အသီးအပွင့်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ မန္တလေးဥပစာကောလိပ်မှသည် မန္တလေးတက္ကသိုလ် ဆိုတဲ့ ဖြတ်သန်းမှု သမိုင်းရှည်ကြီးအတွင်း ဒီတက္ကသိုလ် ကြီးက ဂုဏ်ရောင်ပြောင်တဲ့ နိုင်ငံရေးသမားတွေ၊ ကဗျာ ဆရာ၊ စာရေးဆရာ၊ သတင်းစာဆရာကြီးတွေ၊ အရပ် ဘက် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ အမှုထမ်းတွေ၊ ဌာနဆိုင်ရာ ပညာရှင်ကြီးတွေ၊ ပါမောက္ခကြီးတွေ မွေးထုတ်ပေးခဲ့ရုံ မက အနုပညာရှင်ပေါင်းများစွာ၊ အားကစားသမား ပေါင်းများစွာလည်း မွေးထုတ်ပေးခဲ့ပါတယ်။

### လာမယ့် ခြောက်နှစ်အကြာ ၂၀၂၅ ခုနှစ်ဆိုရင်

၁၉၂၅ ခုနှစ်မှာ ဖွင့်လှစ်ခဲ့တဲ့ မန္တလေးဥပစာကောလိပ် ဟာ ဒီနှစ် ၂၀၁၉ ခုနှစ် တင်းတင်းပြည့်ခြင်းနှင့်အတူ ၁၉၄၈ ခုနှစ်မှာ အခက်အခဲအမျိုးမျိုးကြားက မန္တလေး ဥပစာကောလိပ်ကနေ အဆင့်မြှင့်ဖွင့်လှစ်ခဲ့တဲ့ မန္တလေး ယူနီဗာစီတီကောလိပ်ကလည်း ဒီနှစ် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန်လမှာ ၇၁ နှစ်ပြည့်ပါပြီ။ တစ်ခါ ၁၉၅၈ ခုနှစ်မှာ မန္တလေး ယူနီဗာစီတီကောလိပ်မှသည် မန္တလေး တက္ကသိုလ်အဖြစ် သီးခြားဖွင့်လှစ်နိုင်တာကြောင့်လည်း ဒီနှစ် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန်လ ၁ ရက်နေ့က ၆၁ နှစ်ပြည့်ပါပြီ။ လာမယ့် ခြောက်နှစ်အကြာ ၂၀၂၅ ခုနှစ်ဆိုရင် မန္တလေး ဥပစာကောလိပ် အနှစ် ၁၀၀ တင်းတင်း ပြည့်တော့မယ်။ ဒီအတွက် ဘာတွေပြင်ဆင်နေကြပြီလဲ။ တကယ်တော့ ခြောက်နှစ်ဆိုတဲ့ ကာလဆိုတာ ဘာမှကြာတာမဟုတ်၊ ရှေ့လက်တစ်ကမ်းအကွာ နီးနီးလေး။









### မိုးကုတ်ဆရာတော်ကြီးဟောကြားခဲ့သော တရားတော်များကို ကျောက်ထက်အက္ခရာတင်၍ ဓမ္မစေတီတော်တည်ထားမှု အဆု ၄၀၀ ကျော်ပြီးစီး

စစ်ကိုင်း ဇွန် ၉  
စစ်ကိုင်းမြို့တောင်ဖီလာတောင် မြောက်ဘက် စစ်ကိုင်းတောင်ရိုး မြောက်ပိုင်းရှိ ရှင်သီဝလိတောရရိပ်သာကြီးတွင် ကျေးဇူးတော်ရှင် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ မိုးကုတ်ဆရာတော်ကြီး ဟောကြားတော်မူအပ်သော သစ္စာလေးပါး မြတ်တရားတော်အပုဒ်ရေ ၁၃၅၀ ကျော်ကို ကျောက်ထက်အက္ခရာတင်၍ ဓမ္မစေတီတော်အဖြစ် တည်ထားကိုးကွယ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး လက်ရှိတွင် အဆုပေါင်း ၄၀၀ ကျော် တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါ တောရရိပ်သာမှ သိရသည်။



ကျေးဇူးတော်ရှင် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ မိုးကုတ်ဆရာတော်ကြီး၏ အဆုံးအမများနှင့် သစ္စာလေးပါး တရားတော်များကို မပျောက်မပျက်အောင် ကျောက်ထက်အက္ခရာတင် ဓမ္မစေတီတော် တည်ဆောက်မှုကို နိုင်ငံတော်မဟာကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ၊ မိုးကုတ် ဝိပဿနာအဖွဲ့ချုပ်ကြီး၏ မဟာဓမ္မကထိက ဘဒ္ဒန္တသုမန (မဟာထေရ်) မှ ဦးစီး၍ မြန်မာပြည် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ စေတနာရှင် အလှူရှင်များဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ်လအတွင်းက စတင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လက်ရှိတွင် အဆုပေါင်း ၄၀၀ ကျော် ပြီးစီးခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့ တာဝန်ခံ ဦးအောင်မောင်က ပြောကြားသည်။

မဏ္ဍိုင်၏ လေးမျက်နှာမှာ တရားတစ်ပုဒ်စာကို ကျောက်စာလေးချပ်အပြည့် ရေးထိုးပူဇော်ထားရှိသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကျောက်စာအမြင်ခြောက်ပေ၊ စေတီဉာဏ်တော်ကိုးပေရှိပြီး မြေပြင်မှ ထီးတော်အထိ စုစုပေါင်း ပေ ၂၀ ခန့်ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဓမ္မစေတီတစ်ဆူလျှင် ကျပ်သိန်း ၇၀ နှုန်းဖြင့် တစ်ဦးချင်းဖြစ်စေ၊ အဖွဲ့လိုက်ဖြစ်စေ စုပေါင်း ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုမင်း(အင်းတော်)

### ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ် ရှမ်းရိုးမဆင်ထိန်းစခန်းသို့ အလှူငွေပေးအပ်

ကလေး ဇွန် ၉  
ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်နှင့် ဇနီး ဒေါ်နန်းရွှေမြင့်၊ ပြည်နယ်သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာညီညီအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ဇွန် ၈ ရက်က ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)ကလေး မြို့နယ်ရှိ ရှမ်းရိုးမဆင်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးစခန်းသို့ရောက်ရှိပြီး ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း လှူဒါန်းသည်။ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၏ဇနီး ရှမ်းပြည်နယ်

အမျိုးသမီးရေးရာနာယက ဒေါ်နန်းရွှေမြင့်နှင့်အဖွဲ့က ရှမ်းရိုးမဆင်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးစခန်းရှိ ဝန်ထမ်းမိသားစုများအား အာဟာရစားဖွယ်ရာမှန်နှင့် ကလေးအဝတ်အစားများ၊ ကျောင်းသုံးပစ္စည်းများ လှူဒါန်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဇနီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ဆင်စာများကျွေးပြီး ဆင်စခန်းအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ကျော်ဝင်း(ပြန်/ဆက်)



### တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် မန္တလေးအကျဉ်းထောင် ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

မန္တလေး ဇွန် ၉  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းသည် တိုင်းဒေသကြီး တရားရေးဦးစီးဌာန၊ ဒေါ်ခင်ခင်ချို၊ မန္တလေးခရိုင်တရားသူကြီး ဦးကျော်ကျော်ဦး၊ အောင်မြေသာစံ မြို့နယ်တရားသူကြီး ဦးဝင်းမင်းထွန်းတို့နှင့်အတူ ဇွန် ၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မန္တလေးဗဟိုအကျဉ်းထောင်သို့ သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် အကျဉ်းဦးစီးဌာန မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်ဝင်း၊ မန္တလေးအကျဉ်းထောင်တာဝန်ခံ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးချိုဝင်းထွန်းနှင့်အတူ မန္တလေးဗဟိုအကျဉ်းထောင်ရှိ အကျဉ်းသားများနှင့် အချုပ်တရားခံများ၏ နေရာထိုင်ခင်း သက်သာချောင်ချိမှု ရှိမရှိ၊ သန့်ရှင်းမှုရှိမရှိ၊ စားသောက်ရာတွင် အာဟာရသင့်တင့်မှုတို့ရှိမရှိ၊ ကျန်းမာရေး ပြည့်စုံမှု ရှိမရှိ၊ မကျန်းမာပါက ဆေးကုသရန် အခွင့်အရေး ရှိမရှိ၊ အမျိုးသမီးအကျဉ်းသူများ အကာအရံလုံခြုံစွာထားရှိခြင်း ရှိမရှိ၊ အကျဉ်းသားများနှင့် အချုပ်တရားခံများအပေါ် နှိပ်စက်ညှဉ်းပန်းမှု၊ မတရားပြုမှု ရှိမရှိ၊ မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်မှု၊ သက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာ သင်ကြားမှုအခြေအနေတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အကျဉ်းသားများနှင့် အချုပ်တရားခံများ နေထိုင်သည့်အဆောင်များ၊ စားရိပ်သာအဆောင်များ၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာ သင်ကြားနေသည့် အဆောင်များအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးတရားသူကြီးချုပ်သည် ပြစ်ဒဏ်ကျ အကျဉ်းသား၊ အကျဉ်းသူများ၊ တရားရုံးတွင် အမှုစစ်ဆေးဆဲ အချုပ်သားများ ဥပဒေနှင့်မညီဘဲ ဆောင်ရွက်မှုများ ရှိမရှိ၊ ပြစ်ဒဏ်ကျခံနေရသည့် ကလေးသူငယ် အကျဉ်းသား ရှိမရှိ၊ ကြန့်ကြာနေသော အချုပ်တရားခံအမှုများနှင့် ထောင်အယူခံတင်သွင်းမှုအခြေအနေ၊ အချုပ်တရားခံအမှုများကို မြန်ဆန်စွာစစ်ဆေးပြီးမြောက်နိုင်ရေး၊ စစ်ဆေးဆဲအမှုလက်ကျန်လျော့နည်းကျဆင်းရေးကို မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ အကျဉ်းဦးစီးဌာနနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေး ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ သီဟကိုကို(မန္တလေး)

### (၆၉) နှစ်မြောက် မြန်မာ-တရုတ်သံတမန်ဆက်ဆံရေးထူထောင်မှုအထိမ်းအမှတ် ပဒေသာကပွဲဖျော်ဖြေ

မန္တလေး ဇွန် ၉  
မန္တလေးမြို့အခြေစိုက် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြန်မာ-တရုတ်ချစ်ကြည်ရေးအသင်းတို့ ပူးပေါင်း၍ (၆၉) နှစ်မြောက် မြန်မာ-တရုတ်သံတမန် ဆက်ဆံရေး ထူထောင်မှု အထိမ်းအမှတ် မြန်မာ-တရုတ်ချစ်ကြည်ရေး ဓာတ်ပုံပြပွဲနှင့်အတူ ဇွန် ၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် ကမ်းနားလမ်းရှိ ကြင်တော်ယန် ဗုဒ္ဓဘာသာဘုရားကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားသို့ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ မန္တလေးမြို့တော်ဝန်

ဒေါက်တာရဲလွင်နှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြန်မာ-တရုတ် ချစ်ကြည်ရေးအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးပိုမြင့်၊ မန္တလေးမြို့အခြေစိုက် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ကောင်စစ်ဝန်ချုပ် Mr.Wang Zongying နှင့် တာဝန်ရှိသူများက အခမ်းအနားကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ မန္တလေးမြို့အခြေစိုက် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ကောင်စစ်ဝန်ချုပ် Mr.Wang Zongying က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာကျော်သန်းထွန်း၊

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြန်မာ-တရုတ် ချစ်ကြည်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးပိုမြင့်တို့က မြန်မာ-တရုတ် ချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများအား ရှင်းလင်းပြောကြားကြပြီး တက်ရောက်လာသူများက မြန်မာ-တရုတ် ချစ်ကြည်ရေးမှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများအား ကြည့်ရှုကြသည်။

ည ၇ နာရီတွင် မန္တလေးမြို့အောင်မြေသာစံမြို့နယ် ၆၆ လမ်းရှိ အမျိုးသားဇာတ်ရုံတွင် မြန်မာ-တရုတ် ယဉ်ကျေးမှု ပဒေသာကပွဲကျင်းပရာ မန္တလေးမြို့အခြေစိုက် တရုတ်နိုင်ငံကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံး၊ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ် (မန္တလေး) နှင့် ကြင်တော်ယန် အမျိုးသမီးအဖွဲ့၊ တရုတ်စာသင်ကျောင်းများမှ ကျောင်းသားကျောင်းသူများက တရုတ်-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေး ရိုးရာအကများဖြင့် ဖျော်ဖြေကြသည်။

အခမ်းအနားသို့ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသမီးကော်မတီနာယက ဒေါက်တာယုယုမေ၊ မန္တလေးမြို့တော်ဝန် ဒေါက်တာရဲလွင်နှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာ-တရုတ်ချစ်ကြည်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ တက္ကသိုလ်များမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက်ကြည့်ရှုကြသည်။

မောင်ပြည်သူ(မန္တလေး)



### လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်း

ရန်ကုန် ဇွန် ၉  
ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်ဥပဒေအရာရှိများ၊ ခရိုင်ဥပဒေအရာရှိများ၏ ဆဋ္ဌမအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲမှ လမ်းညွှန်

မှာကြားချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းပွဲကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဇွန် ၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပသည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ် ဒေါ်ခင်မျိုးကြည်က ဆဋ္ဌမအကြိမ်

လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲမှ လမ်းညွှန်မှာကြားချက်များအား ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။ ထို့နောက် ခရိုင်ဥပဒေအရာရှိများနှင့် မြို့နယ် ဥပဒေအရာရှိများက မိမိတို့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးတင်ပြခဲ့ကြပြီး ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အလိုက် တင်ပြချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ်ရုံး ခရိုင်နှင့် မြို့နယ် ကြီးကြပ်မှု တာဝန်ခံများက ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့ကြသည်။

ပွင့်သစ္စာ



ပြည်တွင်းရေးရာ

မြိတ်မြို့တွင် သွေးလွန်တုပ်ကွေးကာကွယ်ရေး ပညာပေးဟောပြော

မြိတ် ဇွန် ၉ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်မြို့တွင် မိုးဦးကျ ရာသီ၌ အဖြစ်များသော သွေးလွန်တုပ်ကွေး အန္တရာယ် ပညာပေးဟောပြောပွဲနှင့် ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဇွန် ၈ ရက် နံနက် ၈ နာရီက မြိတ်တောင်ကျေးရွာ ရွှေပြည်တန် ရပ်ကွက်တွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါဖြစ်ပွားမှုအနေဖြင့် မေ၊ ဇွန်၊ ဇူလိုင်၊ ဩဂုတ်လတို့တွင် ဖြစ်ပွားမှုမြင့်မားကြောင်း၊ မြိတ်ခရိုင်၌ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ၈၅၁ ဦးဖြစ်ပွား၍ ငါးဦး သေဆုံးမှုရှိခဲ့ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ မေလကုန်အထိ ရောဂါဖြစ်ပွားသူ ၂၄၄ ဦးတွင် မြိတ်မြို့တွင် တစ်ဦးနှင့် တနင်္သာရီမြို့တွင်

တစ်ဦး သေဆုံးမှုရှိခဲ့ကြောင်း မြိတ်ခရိုင် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာ လွင်လွင်မွန်ထံမှ သိရသည်။

မြိတ်မြို့နယ် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ ၄၆ ခုတွင် သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုအနေဖြင့် ရောဂါဖြစ်ပွားမှု ပထမအဆင့် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိပြီး အင်းလေးမြိုင်ရပ်ကွက် ရွှေပြည်တန် ရပ်ကွက်၊ ရေပန်းရပ်ကွက်၊ တိုးချဲ့ရပ်ကွက်၊ မြို့သစ်ရပ်ကွက်၊ ဇေယျာသီရိ(၃)ရပ်ကွက်၊ ရှမ်းချောင်းရပ်ကွက်၊ ပါရမီရပ်ကွက်၊ တောရကျောင်းရပ်ကွက်တို့တွင် ဖြစ်ပွားမှုများပြားကြောင်း ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

သွေးလွန်တုပ်ကွေးအန္တရာယ် ပညာပေးဟောပြောပွဲကို ရွှေပြည်တန်ရပ်ကွက် မူလတန်း ကြိုကျောင်း၌ ကျင်းပခဲ့ရာ ပြည်သူလူထုအား မြိတ်ခရိုင် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာလွင်လွင်မွန်က သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်း အကြောင်း၊ ကလေးအထူးကုဆရာဝန် ဒေါက်တာ စိုးမင်းထက်က ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှင့်

ကုသပေးနေမှု အခြေအနေအကြောင်းနှင့် မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြတ်ကိုကိုက ရေနုတ်မြောင်းများနှင့် မြိတ်တောင်ချောင်း ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေးအတွက် ပြည်သူများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး ပြောကြားခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝင်းသူ အောင်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များက ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ နေအိမ်များတွင် ဖုံး၊ သွန်း၊ လဲ၊ စစ် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ရေတွင်း၊ ရေကန်၊ ရေပုံးများတွင် အဘိတ်ဆေးခတ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

အလားတူ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများတွင်လည်း ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များက နေအိမ်များတွင် ဖုံး၊ သွန်း၊ လဲ၊ စစ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ရေတွင်း၊ ရေကန်၊ ရေပုံးများတွင် အဘိတ်ဆေးခတ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခိုင်ထူး(ပြန်/ဆက်)

သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

မယ်စုံ ကယားပြည်နယ် မယ်စုံမြို့နယ်တွင် သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ မဖြစ်ပွားစေရေးအတွက် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဇွန် ၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက မယ်စုံမြို့ မြောက်ပိုင်း ရပ်ကွက်တွင် လိုက်လံဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာ အောင်ဇော်ထွန်းနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ ပူးပေါင်းပါဝင်သော အဖွဲ့ဖြင့် ခြင်ပေါက်ပွားနိုင်သည့် နေရာများကို ရှင်းလင်းခြင်း၊ ပိုးလောက်လမ်းများ ရှိနိုင်သော ရေများအတွင်း ပိုးသတ်ဆေးများခတ်ခြင်းအစရှိသည့် ခြင်ကျားနှင့် ပိုးလောက်လမ်း နှိမ်နင်းရေးအတွက် ဖုံး၊ သွန်း၊ လဲ၊ စစ် လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝတ်ရည်(ပြန်/ဆက်)

ဖယ်ခုံ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ဖယ်ခုံမြို့ဟိန်ဓမ္မ ရပ်ကွက်အတွင်း သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ဖုံး၊ သွန်း၊ လဲ၊ စစ် လုပ်ငန်းများကို ဇွန် ၈ ရက်နံနက် ၆ နာရီခွဲမှစတင်၍ ဆောင်ရွက်သည်။

ဟိန်ဓမ္မရပ်ကွက်တွင် အိမ်ခြေ ၆၇၅ အိမ်၊ လူဦးရေ ၃၃၆၆ ဦးရှိပြီး ပြည်သူလူထုအတွင်း သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါနှင့် အခြားရောဂါများ ဖြစ်ပွားမှုမရှိစေရန်အတွက် ပူးပေါင်းအဖွဲ့များမှ ဖုံး၊ သွန်း၊ လဲ၊ စစ် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ကိုထွေး(ဖယ်ခုံ)

သံတောင်ကြီး မိုးတွင်းကာလတွင် အဖြစ်များလေ့ရှိသည့် သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါကို ဖြစ်ပွားစေနိုင်သော Aedes ခြင်ကျား မပေါက်ပွားစေရန် ကြိုတင်ကာကွယ်သည့်အနေဖြင့် ဇွန် ၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက သံတောင်ကြီးမြို့ ကျေးလက် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့များသည် သံတောင်ကြီးမြို့အတွင်းရှိ အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း၊ အလယ်တန်းကျောင်း၊ မူလတန်းကျောင်းများနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများ၌ ရေသိုလှောင်ရာနေရာများကို ဆေးခတ်ပေးခြင်း၊ ဖုံး၊ သွန်း၊ လဲ၊ စစ်လုပ်ငန်းများကို ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက် ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ပဲခူးမြို့တွင် ရေဘေးကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများ သရုပ်ပြပွဲကျင်းပ

ပဲခူး ဇွန် ၉ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေး ဦးစီးဌာနမှ ဦးဆောင်၍ ပဲခူးမြို့ညောင်ပိုင်းရပ်ကွက် ညောင်ပိုင်း ၁၇ လမ်းထိပ်၊ ပဲခူးမြစ်တာ (ကြာခတ်ပိုင်းကျောင်းတိုက်နှင့် ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအနီး) တွင် ဇွန် ၈ ရက်နံနက် ၈ နာရီက ရေဘေးကာကွယ်ရေးသရုပ်ပြပွဲ ကျင်းပသည်။

ပဲခူးမြို့နယ် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးညွန့်ရွှေနှင့် ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစည်သူမောင်တို့က အမှာစကားပြောကြားပြီး ပဲခူးခရိုင် ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမောင်မောင်မိုးညွှန်က ရေဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများနှင့် သတိပြုရမည့်အချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနဝန်ထမ်းများက ရေဘေးကာကွယ်ရေးအတွက် နည်းလမ်းများနှင့်ပတ်သက်၍ တာအိခြင်း၊ တာထိပ်ပေါ်ရေကျော်ခြင်း၊ သံဗွတ်ထခြင်း၊ ရေပေါက်(ထူးပေါက်)ပေါက်ခြင်း၊ တာထိပ်မျက်နှာပြင် Levelများအား လက်တွေ့သရုပ်ပြသမှုများ ပြုလုပ်ပြသပေးကြပြီး ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ပြည်သူများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများက ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။



ပဲခူးမြို့နယ်အတွင်း၌ ပဲခူးမြစ်တာ၊ ပုကိုင်တာနှင့် မိုးယွန်းကြီး-ဇွတ်တာဟူ၍ ရေဘေးကာကွယ်ရေးတာ သုံးခုရှိရာ ပဲခူးမြစ်တာသည် ပဲခူးမြစ်ကူးတံတားမှ တာဝရေတံခါးအထိ အရှည် ၈ ဒဿမ ၅ မိုင်၊ ရေဘေးကာကွယ်ရေးစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ ရှိပြီး ပုကိုင်တာအရှည်မှာ ၁၇ ဒဿမ ၅ မိုင်နှင့် မိုးယွန်းကြီး-ဇွတ်တာမှာ ၁၆ ဒဿမ ၅ မိုင်ရှည်လျားပြီး ပဲခူးမြို့နယ်နှင့် ဝေါမြို့နယ်ကြားတွင် မိုးယွန်းကြီးကန်ကို ပတ်၍ တည်ရှိသည်။ ပုကိုင်တာနှင့် မိုးယွန်းကြီး-ဇွတ်တာသည် ဝေါမြို့နယ်နှင့် ပဲခူးမြို့နယ်များ ရေကြီးရေလျှံမှုမဖြစ်စေရေးအတွက် ကာကွယ်ပေးသည်။ တင်စိုး(ပဲခူး)

World Bicycle Day အထိမ်းအမှတ် စက်ဘီးစီးနင်းပွဲကျင်းပ



ဘားအံ ဇွန် ၉ ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့၌ World Bicycle Day အထိမ်းအမှတ် လူထုစုပေါင်းစက်ဘီးစီးနင်းပွဲကို ဇွန် ၈ ရက် နံနက် ၆ နာရီက အမှတ် (၄) ရပ်ကွက် သီရိလမ်းနှင့် နန်းလုံးကြိုင်လမ်းထောင့်၌ ကျင်းပသည်။ အဆိုပါ လူထုစုပေါင်းစက်ဘီးစီးနင်းပွဲအဖွဲ့တွင် ပြည်နယ်စက်ဘီးစီးအဖွဲ့ Hpaan Rider Club၊ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များရှိ စက်ဘီးစီးဝါသနာရှင်များ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများအင်အား ၃၅၀ ခန့်သည် သီရိလမ်းမှ ဆေးရုံလမ်း၊ တန်းမြင့်ကျောင်းလမ်း၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၊ အိမ်ပတ်လမ်း၊ မြို့ပတ်လမ်း၊ ကြာအင်းလမ်း၊ ကျော်ဇေယျလမ်း၊ ဇွတ်ပင်လမ်း၊ သရဖီလမ်း၊ ကမ်းနားလမ်းအတိုင်း စီးနင်းလာကြပြီး အမှတ် (၃) ရပ်ကွက် ကမ်းနားလမ်းရှိ ညဈေးပြုလုပ်မည့်နေရာ

တွင် ပန်းဝင်ရပ်နားခဲ့ကြရာ စက်ဘီးစီးနင်းပန်းဝင်သူများအား Hpaan Rider Club ပြည်နယ်စက်ဘီးစီးအဖွဲ့က စက်ဘီးသုံးစီး ကံစမ်းမဲဖောက်ချီးမြှင့်ပေးခဲ့သည်။

World Bicycle Day အထိမ်းအမှတ် လူထုစုပေါင်း စက်ဘီးစီးနင်းပွဲကို စက်ဘီးစီးခြင်းဖြင့် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်စေရန်၊ စက်ဘီးအားကစားနည်းကို ပြည်သူလူထုပိုမိုစိတ်ဝင်စားလာစေရန်၊ မျိုးဆက်သစ် စက်ဘီးအားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာစေရန်၊ စက်ဘီးစီးခြင်းဖြင့် စက်သုံးဆီကို မြို့ခြံချွေတာနိုင်ပြီး လေထုညစ်ညမ်းမှုကို ကာကွယ်နိုင်ကာ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိန်းသိမ်းနိုင်စေရန်တို့အတွက် ရည်ရွယ်ကာ ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ နေမျိုးလွင်(ပြန်/ဆက်)

ဝါးခယ်မ ဝါးခယ်မမြို့နယ်အတွင်း သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါဖြစ်ပွားမှု လျော့နည်းပပျောက်စေရေးအတွက် ဇွန် ၈ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဆေးရုံရပ်ကွက် ပတ္တမြားရပ်ကွက်၊ မင်းပိုင်းရပ်ကွက်နှင့် လှေကျင်းရပ်ကွက်တို့တွင် ဖုံး၊ သွန်း၊ လဲ၊ စစ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ မိခင်နှင့်ကလေး၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဝင်များ စုပေါင်းပြီး ရပ်ကွက်များအတွင်း တစ်အိမ်တက်ဆင်းလိုက်လံ၍ ပိုးလောက်လမ်းနှိမ်နင်းရေး ဖုံး၊ သွန်း၊ လဲ၊ စစ်လုပ်ငန်းများ၊ အဘိတ်ဆေးခတ်ခြင်းတို့ကို စုပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လွမ်းသီဟ (ဝါးခယ်မ)

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါကြော်ငြာချက်

၁။ ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းကလေးဆေးရုံကြီးတွင် တက်ရောက်ကုသလျက်ရှိသော လူနာများအား ကုသပေးရန် လိုအပ်သော FDA အသိအမှတ်ပြု ဆေးဝါးနှင့်ဆေးပစ္စည်း၊ Consumables တို့ကို မြန်မာကျပ်စွေဖြင့် ဝယ်ယူမည်ဖြစ်ပါ၍ အစိုးရအသိအမှတ်ပြု လိုင်စင်ရဆေးကုမ္ပဏီများထံမှ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများ ပေးသွင်းရန် ခေါ်ယူအပ်ပါသည်။

၂။ ဈေးနှုန်းတင်သွင်းလွှာပုံစံများစတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၁၀.၆.၂၀၁၉ ရက် တင်ဒါပိတ်မည့်ရက်နှင့်အချိန် - ၉.၇.၂၀၁၉ ရက်၊ ညနေ ၄ နာရီ

၃။ တင်ဒါစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းချက်များနှင့် ဆေးဝါးများ စာရင်းအသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက ရန်ကင်းကလေးဆေးရုံကြီး၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီးရုံးခန်းတွင် ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက် စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ထွက်ပြီ ဒေါက်တာဝင်းမိုးမိုး သင့် ကျန်းမာရေးအတွက် ဖောင်ဂျီ အမှုအကျင့်များ... အသက်ရှင်ခြင်းဟာ တာဝန်ရှိတယ်လို့လည်း ကျွန်တို့အဖို့ အသက်ရှင်တဲ့ ရှစ်နေ့လေးဟာ အသက်ရှင်တာကို အသက်ရှင်စေဖို့လည်း အသက်ရှင်စေဖို့လည်း အသက်ရှင်စေဖို့လည်း...

အမွတ်၊ ချ၊ ဒေသကောလိပ် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ကြည့်မြင်တိုင်နယ်မြေ RC 3 AA အမှုဆောင်သစ်များ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခဲ့ အသင်းဝင်များပမ္မဂ်မဂ္ဂုဏ် ဟာရောက် မိပေးကြပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများဆုံးရရှိ ခြေညာခြင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒုတိယတန်း၊ ၄၀၂- ၁၀ ရပ်ကွက်၊ ကျေးလမ်း၊ အမှတ် (၄၄)၊ ဟုဒေါ်တွင်သော ငါးဘေးအောင်အသင်း၏ ဖြေဆိုချက်အတိုင်း...

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း အလက(ခ)အင်စီနီဆွေမတန်း(C) တွင် ပညာသင်ကြားနေသော မအိမ်မှူး ချယ်နှင့် အလက(ခ) အင်စီနီ၊ ပထမ တန်း(A)တွင် ပညာသင်ကြားနေသော မောင်ထက်အောင်ကျော်အောင် ဦးစိုးလှ ဝိလ်အောင်နှင့် ဦးအိုအိုအောင်(၁၂/ ခရန(နိုင်)၁၂၄၄၄၅) တစ်ဦးတည်း ဖြစ်ကြောင်း။

အထူးလှိုက်လှဲစွာ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း Congratulations!

ပဲခူးမြို့၊ ဦးဗိုလ်ဝင်း(ခ)ကာစင်-မဝသန်စိုး(နာရီစင်သံဆိုင်) တို့၏သမီး “မယွန်းနဒီဗိုလ်ဝင်း” ခုံအမှတ်(ပခ-၅၄၆)၊ (“ပန်” ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း) သည် ၂၀၁၉ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(သိပ္ပံဘာသာတွဲ)တွင် အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ ဓာတု၊ ရူပ၊ ဇီဝ (၅)ဘာသာဂုဏ်ထူးနှင့်အတူ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အရှေ့ပိုင်း)တွင် အမှတ်ပေါင်း ၅၂၆ မှတ်ဖြင့် အမှတ်အများဆုံးအဆင့်(၁)ရရှိပြီး ထူးချွန်စွာ ထိုက်ထိုက် တန်တန်အောင်မြင်သည့်အတွက် မိသားစုနှင့်အတူ အထူးလှိုက်လှဲစွာ ဂုဏ်ယူ ဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း။

တင်နိုင်ကိုကို-အေးမြစန္ဒာကြည် သားလင်းနိုင်ကြည်မိသားစု မန္တလေး

နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်း ရောဂါဝေဒနာရှင်များအတွက် အထူး သတင်းကောင်း အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်း ခွဲစိတ်ကုသမှုတွင် အတွေ့အကြုံများစွာရှိသော အထူးကု ဆရာဝန်ကြီး Dr. Ranjit Peter သည် မန္တလေးဆေးရုံကြီးတွင် ကုသပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

သင်္ချာကျော်စွန် M.Sc. (Maths). Final. ၇-၈-၉-၁၀ တန်း သင်္ချာပုံမှန်သင်တန်း ၁၀ တန်း ဘာသာစုံပုံမှန်သင်တန်း မိုးမိုးမိုင်၊ ဂုဏ်ထူး၊ သင်၊ ကျော်၊ စစ်၊ ၁၀၀၀၀၀ အိမ်ပိုင်လက်ခံသင်ကြားပေးမည်။ ၁၅.၂.၂၀၁၉ စမည။

အထောက်အပံ့၊ တစ်လှည့် (၁)လှည့် တစ်လှည့်ပိုင် New World Office Page ထဲသို့ သေသေစိတ် အချိန်ရန် တစ်လှည့်ပိုင် အကျိုးဆောင် လက်ခံထည့် 09 515 7160, 09 96 515 7160, 09 76 515 7160

Table with columns: အမည် (Name), မှတ်ပုံတင် (Registration), လိပ်စာ (Address), မြေတိုင်း (Land), မြေကွက် (Plot), မြေအမည်ပေါက် (Landmark). Lists various land parcels and their details.

ဖခင်အမည်မှန် မရန်ကုန်မြို့နယ်၊ အထက(၁)ဒသမ တန်းမှ မချယ်ရီလင်း၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးမျိုးအောင်(၁၄/မအပ(နိုင်)၂၃၂၀) ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပြင်ဆင်ဖတ်ရပါရန် ၉.၆.၂၀၁၉ ရက်ကြော်ငြာသတင်းကြော်ငြာ ဓာတ်နှုတ်(၃၀)ပါ ဦးစိန်(တရားထုတ်တော် ရှေ့နေ)၏ ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာချက် တွင် ဦးတင်မိုးလွင်(၁၂/လကန(နိုင်)၀၆၀၄၅) နှင့် ဒေါ်လွင်လွင်မိုး(၁/လကန(နိုင်)၀၆၀၄၅) ပြင်ဆင်ဖတ်ရပါရန်။

သမီးအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ သိမ်ဖြူ၊ မီးရထားရပ်ကွက်၊ လိုင်း (၅၁) အနန်း(L)ခန မသန္တာရီ(၁၂/မဂတ(နိုင်)၁၀၄၀၀၀)ကို မိဘများအား အရက်တက်အကျိုးနည်း၊ စိတ်ဆင်းရဲမှု များ၊ အကြိမ်ကြိမ်ပြုလုပ်ခဲ့ပါ၍ သမီးအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ကြောင်းနှင့် ၎င်းနှင့်ပတ်သက်၍ မည်သည့်ကိစ္စများ ကိုမျှ တာဝန်ယူခြင်းမဟုတ် မဟုတ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။



စစ်ကိုင်း-ဝါးချက် မင်းကွန်း ကားလမ်း ကွန်ကရစ်တံတားခင်းရန်နှင့် ထပ်ပိုးကတ္တရာခင်းရန် အလှူရှင်များသို့ နှိုးဆော်လွှာ

ကျေးဇူးတော်ရှင် မင်းကွန်းတိပိဋကဓရ ဓမ္မဘဏ္ဍာဂါရိက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဘိဓမ္မမဟာရဋ္ဌဂုရု အဘိဓမ္မအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဘဒ္ဒန္တဝိစိတ္တသာရာဘိဝံသဆရာတော်ကြီး တည်ထောင်တော်မူခဲ့သော မင်းကွန်းတိပိဋကကျောင်းတိုက်ကြီးများတွင် သီတင်းသုံးနေထိုင်တော်မူကြသည့် ဆရာတော်ကြီး၏သားတပည့် များဖြစ်သော ရွှေရတတိပိဋကဓရ ဓမ္မဘဏ္ဍာဂါရိက ဆရာတော် အရှင်သီလက္ခန္ဓာဘိဝံသ၊ ရွှေရတတိပိဋကဓရ ဓမ္မဘဏ္ဍာဂါရိက ဆရာတော် အရှင်ဝံသပါလာလကာရ၊ ရွှေစင်တိပိဋကဓရ ဓမ္မဘဏ္ဍာ ဂါရိကဆရာတော် ဂန္ဓမာလာလကာရ၊ (၁၁)ပါးမြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောသိဒ္ဓ ဓမ္မဘဏ္ဍာဂါရိက အရှင်ကုန္ဒာစရိယနှင့် တိပိဋကကောသိဒ္ဓ အရှင်ဝိရိယာနန္ဒတို့သည် ကျောင်းပြင် ကျောင်းဆောက် လမ်းဖောက်စသည့် သာသနာပြု ပရဟိတကိစ္စများကို ဆရာတော်ကြီး ဆောင်ရွက်ခဲ့ သည့်နည်းတူ စစ်ကိုင်း-ဝါးချက် မင်းကွန်းကားလမ်းကို ဓမ္မနာဒကျောင်းတိုက်အထိ ကွန်ကရစ်တံတားခင်းရန်နှင့် ထပ်ပိုးကတ္တရာခင်းလျက်ရှိရာ ကလျာဏန္ဒယဝင် သူတော်စင်အပေါင်းတို့သည် ကုသိုလ်ပါဝင် လှူဒါန်းနိုင်ကြပါရန် နိဗ္ဗာန်အကျိုးမျှော်၍ နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

- (၁) ကတ္တရာတစ်ပိလျှင် ကျပ် ၇၀၀၀/-
(၂) ကျောက်ကြီးတစ်ကျင်းလျှင် ကျပ် ၈၀၀၀/-
(၃) ကျောက်လတ်တစ်ကျင်းလျှင် ကျပ် ၈၀၀၀/-
(၄) ကျောက်သေးတစ်ကျင်းလျှင် ကျပ် ၁၀၀၀၀/-
(၅) မြေတစ်ကျင်းလျှင် ကျပ် ၄၀၀၀/-
(၆) ဘိလပ်မြေတစ်အိတ်လျှင် ကျပ် ၅၀၀၀/-

ပိတ်ရက်မရှိ လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်

ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်သောဌာနများ
(၁) တိန် ရန်ကုန်ဌာန၊ အမှတ်(၁၂)၊ စကားဝါလမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊
(၂) မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်(ရန်ကုန်)၊ A/C No.SS 177064 KBZ BAHOSI BR(Yangon), A/C No-061-301-06100094501 AGD Bank(MGTN), A/C 3240301000254013
(၃) ရန်ကုန်မြို့၊ ဇွန်-၀၉-၄၂၀၀၄၀၄၉၂၊ ၀၁-၂၂၂၂၇၇/၇၈/၇၉၊ ၀၉-၇၃၀၉၇၉၉၅
(၄) တိန် မန္တလေးဌာန၊ အမှတ်-၁၉၊ ၂၆(ဘိ)လမ်း၊ ပိုက်ကျိုးရပ်၊ မန္တလေးမြို့၊
(၅) ဇွန်-၀၂-၂၀၁၀၉၊ ၀၉-၂၀၁၀၂၀၊ ၀၉-၇၆၇၆၄၀၃၄၄
(၆) မင်းကွန်းတိပိဋကနိကာယသာသနာပြုဥပဋ္ဌာကအဖွဲ့၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ စစ်ကိုင်း၊ ဦးအေးကို လ/ဝ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဇွန်-၀၉-၇၉၇၄၀၃၉၄၅

နစ်နာအောင်ချက်ဖြင့် ဖား၍ ဂုဏ်ထူးရရှိသူများ နှင့် Top Ten အဆင့်ပီ ကျောင်းသားများအဖွဲ့ထုတ်ဖော်နေသောကျောင်း ပညာမြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့၏ ဝန်ထမ်းများနှင့် အဆင့်မြင့်တော်ခါ မိဘများ၏တောင်းဆိုချက်အရ ပညာမြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့၏ ဝန်ထမ်းများကို ထပ်မံတိုးချဲ့ ဖွင့်လှစ်လိုက်ပါပြီ။
၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ် သူငယ်တန်း မှ ဒသမတန်း ထိ ကျောင်းအပ် လက်ခံနေပါပြီ။
မူလတန်း သင်ကြားရေး မူလတန်း တန်းခွဲများ ဖွင့်လှစ်နေပါပြီ။

ပြင်းချမ်း ကျောက်ကြေးဆေး သည်းခြေအိတ်၊ ကျောက်ကပ်၊ ဆီးအိမ်၊ ဆီးဖြူနီ၊ ဆီးသွားလမ်းကျောက်တည်ခြင်းနှင့် ဆီးကျိတ်၊ ဆီးရောဂါများအတွက် သောက်သုံးနိုင်ပါသည်။
ကျောက်တည်ရင်ပျောက်လွယ်တဲ့ 'ပြင်းချမ်း' ကျောက်ကြေးဆေး

Table with 4 columns: No., Candidate Name, Roll Number, and Exam Results (Grade 1-5). Includes names like Aung Mye Thazan, Aung Mye Win, etc.

မှတ်ပုံ ACADEMY တပ်ပြီး ကမ်ဘီအမ်လမ်းမရှိမဖြစ်သုံး အကယ်ဒမီ အိမ်ထောင်စုအဖွဲ့အစည်းများတွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။
No. 83/85, 28th Street, Pabedan Township, Yangon, Myanmar.
Tel: 95-1-374797, 384944, 254146, 385858, 242726, 09-73332012
Email: academychemicalburma@gmail.com, VIBER - 09-260 160 990

အမြန်ရောင်းမည် လိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန် - အင်းစိန်လမ်းမပေါ်၊ GEMS Condo ရေတွင် (15x50) အကျယ်ရှိ ပထမထပ်၊ ထောင့်ခန်း၊ Hall (လုပ်ငန်းပါ)၊ အလှပြင်ဆိုင် (လုပ်ငန်းလိုင်စင်) ပါရှိသော တိုက်ခန်းအား အမြန် ရောင်းမည်။ ဈေးနှုန်း - 850 သိန်း (ညှိနှိုင်း) ဆက်သွယ်ရန် - 09 784208282, 09 5107456

Table with 4 columns: No., Candidate Name, Roll Number, and Exam Results (Grade 1-5). Includes names like Aung Mye Thazan, Aung Mye Win, etc.

ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ် (၆)ရပ်ကွက်၊ Hiway Complex အိမ်ရာ၊ နှင်းဆီလမ်း၊ တိုက်အမှတ်(A1) စတုတ္ထထပ် အခန်းအမှတ်-၄၀၁ အကျယ်အဝန်း (၂၈၀၅၀၀) ဧကရီတိုက်ခန်းနှင့်တကွ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကိုတရားဝင် လက်ရှိအမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်ပြီး လွှဲပြောင်းရောင်းချခွင့်ရှိသူ ဒေါက်တာ မွန်မွန်နိုင် (၁၂/ကမရ(နိုင်)၀၂၀၂၅)ထံမှ ကွန်ပရိုက်စီမံဆောင်ရွက်ပေးရန်အတွက် တိုက်ခန်း တန်ဖိုးငွေ၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသဖြစ်သော စရန်ငွေအား ပေးချေထားပြီးဖြစ်ရာ ကန်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်မူရင်းများနှင့်တကွ ကွန်ပရိုက်စီမံ လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

အခင်အမည်မှန် မကျေးတိုင်ဒေသကြီး၊ လေးလံမြို့နယ်၊ ဆင်ဖြူကျွန်းမြို့၊ "အေးရိပ်ညို" ကိုယ်ပိုင် အထက်တန်းကျောင်း ဒသမတန်းမှ မမေမြင့် သူ၏ အခင်အမည်မှန်မှာ ဦးဟံရွှေ/စလန် (နိုင်)၀၆၀၃၂၀၂ဖြစ်ပါကြောင်း ဦးဟံရွှေ/စလန်(နိုင်)၀၆၀၃၂၀၂

STAR 30 ပြိုင်သစ် အလှူပိုင်၊ တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်းရှိမြေကွက်များ ဝယ်လိုသည်။ 09-43088052, 09-260660405, 09-421067330







**CALIFORNIA UNITEC**  
Institute of Engineering



**Edinburgh Napier UNIVERSITY**

15 July 2019 Intake အတွက် Foundation, HND နှင့် B.Eng (Hons) Civil Engineering တက်ရောက်မည့် ကျောင်းသူ/ကျောင်းသားများအားလက်ခံနေပါပြီ။





- ✓ ၁၀ တန်း (သို့) GCE 'O' Level ဖြေဆိုအောင်မြင်ပြီးသော ကျောင်းသားကျောင်းသူများနှင့် ဖြေဆိုပြီး မအောင်မြင်သော ကျောင်းသားကျောင်းသူများ Level အလိုက် Napier University (UK) မှပေးအပ်သော BEng (Hons) , MSc, MEng ဘွဲ့ များကိုဖြန်မာပြည်ရှိ California Unitec တွင် တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။
- ✓ Napier University (UK) မှ ဘွဲ့ လက်မှတ်အတိုင်း ထပ်တူရရှိနိုင်မည့် Civil Engineering တက္ကသိုလ်။
- ✓ အင်္ဂလန်နိုင်ငံ၏အစိုးရတက္ကသိုလ်ကြီးဖြစ်သော Napier University မှ Professor ကြီး များ ကိုယ်တိုင် လာရောက်သင်ကြား ပေးနေပါသည်။
- ✓ Napier Universityသည် Timber Engineering အတွက် အင်္ဂလန်ဘုရင်မကြီးမှ ချီးမြှင့်သော (Queen's Anniversary Prize) ကို နှစ်ကြိမ်တိုင်တိုင် ချီးမြှင့်ခြင်းခံရသောတက္ကသိုလ်ဖြစ်ပါသည်။

☎ 09 250 555 558, 09 250 555 559    [www.facebook.com/californiaunitec](http://www.facebook.com/californiaunitec)

**ပညာရှင်** ဝတ္ထုတိုသော စနစ်သစ်မှာမေးခွန်းပုံစံသစ်နှင့်အတူ ထူးချွန်စွာအောင်မြင်လိုသော **Repeater** များ အမြန်ဆက်သွယ်ပါ။

အမှတ်(၇၇)၊ စမ်းသရောင်းလမ်း၊ စမ်းသရောင်း(ဗြိတိသျှ)၊ ရန်ကင်းမြို့၊  
☎ : 09-965055412, 09-505 5412, 09-764351400

**ပညာပေးဆိုင် (၁၀တန်းအထူးသီးသန့်ခဏ္ဍာခါ)**

- ဆိတ်ငြိမ်စွာတွက်တွက်ပြီး၊ စမ်းသပ်တက်ရောက်နိုင်ခြင်း၊ သန့်ရှင်းသော Air-Conditioningများနှင့်ထားရှိခြင်း၊ အစားအသောက် အဆင်ပြေခြင်း၊ စာများကိုကုန်မှတ်ပေးခြင်းထပ်ထပ်ပါ ပေးပြန်ခြင်းအစရှိသောစံနှုန်း လိုအပ်စေရန်အတွက်အားပြုပေးရန် သင်ကြားပေးခြင်း၊ မေးခွန်းပုံစံနှင့်တကွစနစ်တကျသင်ကြားခြင်းတို့ကြောင့် ကြိုးစားချင်စိတ်သာ ယူလာခဲ့ပါ။ သင်ကြားရေးကို ၁၀၀%အားပေးပါသည်။ တက်ရောက်လိုသူ များအားအကြောင်းပိုမိုသိရှိနိုင်ပါသည်။

အမှတ် - ၃၆၊ ထောင့်မိုးရွှေလမ်း၊ ပီတောက်လမ်း၊ မုတ်တိုင်၊ တုရောင်နောင်ရိပ်သာ၊ အင်းစိန်၊ Ph: 09-420275663

မခင်ဘုန်းရွှေ (Eng-major) 9တန်း, 10တန်း ဘာသာစုံ အပညာနှင့်တကွ စာကုန်ပေးသည်။ Bio, Myanmar, English သင်သည်။  
09-5506737, 01-376849

**SEVEN** ဝတ်စုံအင်္ကျီများအရောင်း/ဝယ်ယူမှု အပိုဆိုင်ခန်းအရေမီရှင်၊ တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊ (ရွှေပေါက်စံပြုရမ်း) အိမ်အရောက် ဝေပေးပေးသည်။  
☎ 09 - 33 333 511  
09 - 33 333 514  
09 - 33 333 644

**A-BEST TOUR 2019 July Promotion သရားစဉ်များ**

**Best Japan** Early Bird Discount သစ်တောစဉ်များလည်းရှိပါသည်။

(၆)ရက်(၅)ည (၈)ရက်(၇)ည	13-July ~ 18-July 13-July ~ 20-July
<b>Korea</b> Seoul - Jeju - Nami	13-July ~ 20-July (၈)ရက်(၇)ညခရီးစဉ်
<b>Bali</b> (၅)ရက်(၄)ညခရီးစဉ်	12-July ~ 17-July
<b>Vietnam</b> (၆)ရက်(၅)ညခရီးစဉ် (Hanoi-Halong-Danang)	16-July ~ 21-July

ခရီးလှည့်လည်ရေးလုပ်ငန်းလိုက်စဉ်အမှတ်/ဝေ-ဝေခရီး  
အမှတ်-295၊ အစန်း(5/5FG)၊ မြို့မကွန်ဒို၊ မြို့မကျောင်းလမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ 09 767298800 ~ 44

ဒေါ်စင်မာရွှေ (B.Med.Tech) 8,9,10 တန်း (Teaching+Guide) အိမ်လိုက်သင်သည်။ စနစ်သစ်နှင့်အညီ ပေးအပ်ပေးထားပြီး အထူးလေ့ကျင့်ပေးသည်။  
Ph: 09-5159730, 01-376849

**မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်** မွန်ပြည်နယ်၊ ကျိုက်မရောမြို့နယ်၊ လမုန့်ကျေးရွာ၊ အောင်လကုန်းနေ ဦးစားထွေး၏သမီး နန်းငြိမ်းသန်း၊ ၁၀/ ကမရ(နိုင်) ၁၅၀၉၅၇၇၇၇၇၇၇ မွေးသက္ကရာဇ် အမှန်မှာ ဆန်း-၇-၁-၁၃၄၄ ဖြစ်ပါကြောင်း။

**KING STAR** ဖုန်းနံပါတ် 09 264723535 / 09 263113229

ကွန်ပျူတာအတတ်သင် **40000Ks** သင်တန်းကာလ(၁၀ရက်) အမှတ်(၁၀၈)၊ (၃၈)လမ်း၊ မြေပြည့်၊ ကျွမ်းကျင်မှုကို အလေးထား ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်း၊ ထင်ကြားပေးပါသည်။

- ✓ I-Office 2016
- ✓ D.T.P
- ✓ Graphic Design
- ✓ Advance Excel
- ✓ A+ Hardware
- ✓ အချိန်ညှိပေးပါသည်။





# MYANMAR GOLF TOUR 2019



Presented by



**MWD Bank**  
မြဝတီဘဏ်လီမိတက်

၁၃ - ၁၆၊ ဇွန်လ၊ ၂၀၁၉ ဟံသာဝတီဂေါက်ကွင်း၊ ပဲခူး

Organized by



ရ တ နာ သစ် တော ပြည့် သွေး ကြော သစ် တော ရ တ နာ ထိန်း သိမ်း ပါ









# ပေါက် ပေါက် ပေါက်

ဝေလ(၂၄)ရက်နေ့မှ ဇူလိုင်လ (၁၄) ရက်နေ့အထိ အနည်းဆုံး ၁၀၀၀ ကျပ်  
စုန်းငွေဖြည့်တိုင်း တံဆူးခွင့်ရရှိပါမည်။



Data, Voice, SMS



ရွှေထုပ်များ



TOYOTA VIOS ကားသစ် (၂) စီး

ကားသစ်စီစဉ်ပေးသည့်အဖွဲ့

www.mpt.com.mm

mptofficialpage

mptofficial

CALL CENTER 106 | free hotline 24 hours everyday





# မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ခြေစမ်းပွဲကစားရန် စင်ကာပူသို့ ရောက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇွန် ၉

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် စင်ကာပူလက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရန် ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်းတွင် စင်ကာပူနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိသည်။

ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်

စင်ကာပူလက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ခြေစမ်းပွဲကို ဇွန် ၁၁ ရက် မြန်မာစံတော်ချိန် ညနေ ၆ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် စင်ကာပူနိုင်ငံရှိ အမျိုးသားအားကစားကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် ဇွန် ၉ ရက် ညနေပိုင်းတွင် စင်ကာပူနိုင်ငံ၌ လေ့ကျင့်မှုစတင်ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဇွန် ၁၀ ရက်တွင် ခြေစမ်းပွဲကျင်းပမည့် အမျိုးသားအားကစားကွင်း၌ လေ့ကျင့်မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းနှင့် ခြေစမ်းမည့် စင်ကာပူလက်ရွေးစင်အသင်းသည် လေးရက်အတွင်း ခြေစမ်းပွဲနှစ်ပွဲကစားခြင်းဖြစ်ပြီး ဇွန် ၈ ရက်က ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် ဆော်လမွန်ကျွန်းစုအသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲတွင် လေးဂိုး-သုံးဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၃ သို့ ❖



# ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲတွင် ကျောက်မျက်အတွဲ ၂၆၀ နှင့် ကျောက်စိမ်းအတွဲ ၃၁၀၈ တွဲကို အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၉

မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် ရောင်းချပေးသည့် ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့နံနက် ၇ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ မဏိရတနာကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ ဆက်လက်ကျင်းပပြီး ကျောက်မျက်အတွဲ

၂၆၀ နှင့် ကျောက်စိမ်းအတွဲ ၃၁၀၈ တွဲကို အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။

ယနေ့ပြပွဲတွင် ရတနာကုန်သည်များသည် နံနက်ပိုင်းမှစ၍ မဏိရတနာကျောက်စိမ်းခန်းမနှင့် ခန်းမဝင်းအတွင်း နယ်မြေခွဲ၍ ခင်းကျင်းပြသထား

သည့် ကျောက်မျက်အတွဲများနှင့် ကျောက်စိမ်းအတွဲများအား မိမိတို့စိတ်ကြိုက် လွတ်လပ်စွာ လှည့်လည်ကြည့်ရှု ရွေးချယ်မှတ်သားကြပြီး ကျောက်မျက်နှင့် ကျောက်စိမ်းတွဲများအတွက် စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

### မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးရေချိန်များ

နေပြည်တော် ဇွန် ၉

လှိုင်းဘွဲ့	၆	ဒသမ	၀၆	လက်မ
လောင်းလုံး	၄	ဒသမ	၈၈	လက်မ
ထားဝယ်	၃	ဒသမ	၇၄	လက်မ
ပေါင်	၃	ဒသမ	၄၆	လက်မ
သံတွဲ	၂	ဒသမ	၅၂	လက်မ
ကော့သောင်း	၂	ဒသမ	၄၀	လက်မ
သထုံ	၂	ဒသမ	၁၆	လက်မ
ညောင်ရွှေ	၁	ဒသမ	၆၅	လက်မ

မိုး/လေ



မြန်မာ ယူ-၁၈ အသင်းနှင့် ဂျပန်ကလပ် နီဂါတာအသင်းတို့ မတ်လက ခြေစမ်းပွဲကစားခဲ့စဉ်။

# အာဆီယံ ယူ-၁၈ ပြိုင်ပွဲနှင့် အာရှ ယူ-၁၉ ခြေစမ်းပွဲတွင် မြန်မာ ယူ-၁၈ အသင်း ယှဉ်ပြိုင်မည်

ရန်ကုန် ဇွန် ၉

မြန်မာ ယူ-၁၈ အသင်းသည် ယခုနှစ်အတွင်း ကျင်းပမည့် ၂၀၁၉ အာဆီယံ ယူ-၁၈ ပြိုင်ပွဲနှင့် ၂၀၂၀ အာရှ ယူ-၁၉ ခြေစမ်းပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

မြန်မာ ယူ-၁၈ အသင်းသည် မေ ၁၆ ရက်မှစ၍ လေ့ကျင့်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိပြီး ကစားသမား ၂၆ ဦးဖြင့် ပြင်ဆင်လျက်ရှိသည်။

မြန်မာ ယူ-၁၈ အသင်း ပဏာမလူစာရင်းတွင် နောက်ဆုံးယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့် ဟောင်ကောင်စိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ခဲ့သည့်အသင်းမှ ကစားသမားအများစု ပါဝင်

လာပြီး အချို့ကိုသာ ပြောင်းလဲထားခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာ ယူ-၁၈ အသင်းသည် ဩဂုတ်လမှစ၍ နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများ စတင်ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်ပြီး ဩဂုတ် ၅ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ ဝိယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် ၂၀၁၉ အာဆီယံ ယူ-၁၈ ပြိုင်ပွဲ၊ နိုဝင်ဘာလဆန်းတွင် ရန်ကုန်မြို့၌ ကျင်းပမည့် ၂၀၂၀ အာရှ ယူ-၁၉ ခြေစမ်းပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ ယူ-၁၈ အသင်းသည် နှစ်ဆန်းပိုင်းတွင် နိုင်ငံတကာစိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲများ ဆက်တိုက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး ထိုက်သင့်သည့်အောင်မြင်မှုများ ရယူနိုင်ခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၃ သို့ >>>



224 Lakhs



10 - 12 June, 2019



299 Lakhs

ရန်ကုန်လိုင်စင်ဖြင့်ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါပြီ!  
(YGN License Available !)

Hyundai ကားပိုင်ဆိုင်ထားပြီးသား Customers များအတွက် Remember Event တွင် ✓ ကားစစ်ဆေးခြင်း ၂ နှစ် ချက် ✓ Fumigation Service ✓ လက်ခံအင်ဂျင်နီယာလုပ်ငန်းခြင်း ✓ Facebook Event တွင်ပါဝင်ပြီး ထီးလက်ဆောင်ရယူခွင့် တွေ့ကို IKLM Main Showroom(သမိုင်းလမ်းဆုံ) တွင်ခံစားခွင့်ရယူနိုင်ပါသည်။

Remember Event Hot-line - 01 522724

Yangon (Grand Sirius : Ahlone) 09-77669995, 09-77663337	Yangon (JPM & MMM : Tarmwe) 09-44144491, 09-44144493	09-95858111-2222, 09-77773639	Mawlamying Naypyidaw 057 24480, 09 970 164 721	Service Center 01 522 724
Yangon (Koe Sei Sa Co : N/Dagon) 09-695990666, 09-899925300	Yangon (United Dimo : Thin Gan Gyun) 09-785145313, 09-42220552	09-2531 51970, 09 4539 55560	067 26416, 09 797939 277	
Yangon (Cherry MYKO : S/Oakalapa) 09-44144491-93	Yangon (Myint Myat Maung : Hlaing) 09 2531 51970, 09 4539 55560		09 7921 30 200, 09 2131 200	
Yangon (Green Gate : N/Oakalapa) 09-780807799, 09-73092999, 09-443669999	Mandalay 09 2531 51970, 09 4539 55560		09 77777 1616, 09 77777 6161	

All information and illustrations are based on data available at the time of publication and subject to change without notice.

www.facebook.com/hyundaimm  
Hot line - 09 73 500 445